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1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Σε επιτήρηση το Π ΑΓΝΗ για τις ενδονοσοκομειακές
λοιμώξεις

Πηγή: ΠΑΤΡΙΣ ΤΗΣ ΚΡΗΤΗΣ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

01-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

545.5 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σε επιτήρηση το Π ΑΓΝΗ για τις ενδονοσοκομειακές λοιμώξεις ...και εννιά 
ακόμα νοσοκομεία

Ενώ καθημερινά πεθαίνουν άνθρωποι στα 
νοσοκομεία από τις ενδονοσοκομειακές λοι
μώξεις σύμφωνα με τα τελευταία στοιχεία 
που υπάρχουν, μόλις το 45% των γιατρών 
ακολουθούν πιστά τους κανόνες υγιεινής των

χεριών ενώ στους νοσηλευτές το ποσοστό 
φθάνει μόνο το 53%.

Όπως έγραψε, πριν λίγες ημέρες η "Π" και 
στην Κρήτη το πρόβλημα είναι σοβαρό, κα
θώς από αυτές τις λοιμώξεις, προσβάλλονται

Σιωπηλή διαμαρτυρία οι ενδονοσοκομειακέβ ΛοιμώΕειβ

100 στους 1000 νοσηλευόμενους ασθενείς.
Πανελλαδικά πάνω από 3.600 ασθενείς χά

νουν τη ζωή τους από τις λοιμώξεις αυτές.
Σύμφωνα με "το Βήμα" τα δεδομένα του 

Ενιαίου Εθνικού Συστήματος Καταγραφής 
από 10 μεγάλα νοσοκομεία της χώρας που 
έχει στη διάθεση της η εφημερίδα αποκαλύ
πτουν ένα τμήμα από τον δαιδαλώδη χάρτη 
που δείχνει τις διαδρομές που ακολουθούν 
τα πολυανθεκτικά μικρόβια (τα οποία σημει- 
ωτέον «φωλιάζουν» στα νοσοκομεία) για να 
εισχωρήσουν στον εξασθενημένο οργανισμό 
των νοσηλευομένων. Παράλληλα όμως απο
καλύπτουν πώς με απλά βήματα, είναι δυνα
τόν να αποφευχθούν οι ενδονοσοκομειακές 
λοιμώξεις.

Σύμφωνα μετά στοιχεία που συλλέχθηκαν 
κατά την περίοδο Δεκέμβριος 2021 - Αύγου
στος 2022, μόλις το 45% των γιατρών διαπι
στώθηκε πως ακολουθούν πιστά τους κανό
νες υγιεινής των χεριών. Οι επιδόσεις εν 
τούτοις ήταν καλύτερες για τους νοσηλευτές, 
δεδομένου πως το αντίστοιχο ποσοστό δια
μορφώθηκε στο 52,7%.

«Απείθαρχοι» υγειονομικοί
Είναι σημαντικό δε να υπογραμμιστεί πως 

για τη συγκεκριμένη αξιολόγηση ειδικοί επι
στήμονες παρατήρησαν 16.967 περιπτώσεις 
χειρισμού νοσηλευομένων από το υγειονο
μικό προσωπικό.

Εν τούτοις από τα ίδια δεδομένα προκύ
πτει πως ακόμα και οι πιο προσεκτικοί υγει
ονομικοί δεν επιδεικνύουν τον ίδιο βαθμό 
συμμόρφωσης σε καθένα από τα πέντε συ
νολικά βήματα που προβλέπει το πρωτό
κολλο για την υγιεινή των χεριών. Αναλυτικό
τερα και πριν από την επαφή με τον ασθενή 
μόνο το 37% του προσωπικού απολύμανετα 
χέρια του και πριν από καθαρό ή άσηπτο χει
ρισμό το 43,2%. Υψηλότερα ήταν τα ποσο
στά ύστερα από χειρισμό όπου υπήρχε ο κίν
δυνος έκθεσης σε βιολογικά υγρά ασθενούς 
(60,1%) και μετά την επαφή με τον ίδιο τον 
ασθενή (58,8%), γεγονός που εν τούτοις

αποτυπώνει μεταξύ άλλων και την αγωνία 
γιατρών και νοσηλευτών εν μέσω πανδημίας 
να μη μολυνθούν από τον SARS-CoV-2. Τέ
λος, κατά το ύστατο 5ο βήμα που αναφέρε- 
ται σε πιθανή επαφή με το άμεσο άψυχο πε
ριβάλλον του ασθενούς (π.χ. κομοδίνο), στο 
54,5% των περιπτώσεων οι υγειονομικοί αμέ
λησαν να απολυμάνουν τα χέρια τους (με τη 
χρήση αντισηπτικού).

Κατά την ίδια καταγραφή, ο δεύτερος δεί
κτης που τέθηκε υπό αξιολόγηση ήταν οι μι
κροβιαιμίες που σχετίζονται με κεντρική 
γραμμή (φλεβοκαθετήρες). Τα αποτελέ
σματα είναι ενδεικτικά και αποτυπώνουν την 
έκταση του προβλήματος στα ελληνικά νοσο
κομεία. Τον Ιανουάριο του 2022 κατεγράφη- 
σαν 9,47 λοιμώξεις ανά 1.000 ημέρες νοση
λείας, ενώ τον περασμένο Ιούλιο 5,84 
λοιμώξεις ανά 1.000 ημέρες νοσηλείας. Για 
να διαπιστώσει δε κανείς την απόκλιση με 
πρότυπα του εξωτερικού, αρκεί να αναλογι- 
στεί πως στις Η ΠΑ ο αντίστοιχος δείκτης αγ
γίζει το 1,16 μικροβιαιμίες ανά 1.000 ημέρες 
νοσηλείας ασθενών με κεντρική γραμμή. Εί
ναι σημαντικό δε να υπογραμμιστεί ότι και 
εκεί τα νοσηλευτικά ιδρύματα δοκιμάστηκαν 
καθ' όλη τη διάρκεια που σφυροκοπούσε ο 
SARS-CoV-2.

Σε κάθε περίπτωση πάντως αποτελεί τεκ
μηριωμένη διαπίστωση πως η χρήση ιατρι
κών συσκευών (αναπνευστήρες, φλεβοκαθε
τήρες και ουροκαθετήρες) λειτουργεί όπως η 
βασική... πύλη, από την οποία εισχωρούν τα 
ανθεκτικά μικρόβια στον ταλαιπωρημένο ορ
γανισμό των ασθενών και συνεπακόλουθα 
αποτελούν τη βασική κατηγορία λοιμώξεων 
εντός των νοσοκομείων.

Αυτός συνεπώς είναι και ο λόγος που 
έχουν συνταχθεί αυστηρά πρωτόκολλα, τα 
οποία πρέπει να εφαρμόζονται στην ιατρική 
πράξη. Με αυτά καθορίζονται όλα τα βήματα 
της διαδικασίας - δηλαδή, από την υγιεινή 
των χεριών και τη χρήση άλλων ατομικών μέ
τρων προστασίας (π.χ. αποστειρωμένα γάν

τια) έως την αποστείρωση του σημείου εισό
δου του καθετήρα αλλά και τον χρόνο αφαί
ρεσής του.

Υπό επιτήρηση το ΠΑΓΝΗ 
και όλα τα μεγάλα νοσοκομεία

Όπως έγραψε η "Π", σύμφωνα με τον 
πρόεδρο της Επιτροπής Ενδονοσοκομειακών 
Λοιμώξεων καθηγητή Διαμαντή Κοφτερίδη 
το ΠΑΓΝΗ συμμετέχει σε εθνικό πρόγραμμα 
για την πρόληψη των λοιμώξεων, ένα πρό
βλημα που δεν είναι μόνο ελληνικό αλλά παγ
κόσμιο. Στο σχετικό δημοσίευμα, αναφέρον- 
ται τα εξής:

Η στενή επιτήρηση ξεκίνησε ήδη σε 10 με
γάλα νοσοκομεία της χώρας, και συγκεκρι
μένα στον Ευαγγελισμό, στον Αγιο Σάββα, 
στα δύο Παίδων (Αγία Σοφία και Αγλαΐα Κυ
ριάκού), στο Αττικόν, στο Παπαγεωργίου, 
στα πανεπιστημιακά νοσοκομεία Αλεξαν
δρούπολης, Λάρισας και Ρίου και στο ΠΑΓΝΗ 
Ηρακλείου.

Η καταγραφή έγινε στο πλαίσιο του προ
γράμματος για την πρόληψη και τον έλεγχο 
των νοσοκομειακών λοιμώξεων και της μι-

κροβιακής αντοχής, το οποίο πραγματοποιεί
ται με χρηματοδότηση του Ιδρύματος Σταύ
ρος Νιάρχος και υλοποιείται από το Κέντρο 
Κλινικής Επιδημιολογίας και Εκβασης Νοση
μάτων (Cleo) και τον Οργανισμό Διασφάλι
σης της Ποιότητας στην Υγεία (ΟΔΙΠΥ), σε 
συνεργασία με τον ΕΟΔΥ, το Υπουργείο 
Υγείας, το Καποδιστριακό Πανεπιστήμιο 
(ΕΚΠΑ) και το Institute for Healthcare Im
provement (IHI).

Στόχος, όπως σημειώνει στο «Βήμα» ο 
πρόεδρος του ΕΟΔΥ, ΘεοκλήςΖαούτης, είναι 
η επέκταση της επιτήρησης και στα υπόλοιπα 
νοσοκομεία του ΕΣΥ, καθώς και σε άλλους 
δείκτες νοσοκομειακών λοιμώξεων, μικροβια- 
κής αντοχής και κατανάλωσης αντιμικροβια- 
κών.

Παράλληλα όμως ο ίδιος σημειώνει πως εί
ναι αναγκαία η επέκταση της εθνικής βάσης 
δεδομένων ελέγχου λοιμώξεων σε περισσό
τερους νευραλγικούς χώρους παροχών 
υγείας, όπως τα κέντρα αιμοκάθαρσης, δο
μές που προσφέρουν μακροχρόνια φρον
τίδα, κέντρα αποκατάστασης και ψυχιατρικές 
δομές.
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1  Υγειονομικό ραντεβού στην πλατεία Ελευθερίας για
τη διαφύλαξη του ΕΣΥ Κορυφώνονται σήμερα

Πηγή: ΠΑΤΡΙΣ ΤΗΣ ΚΡΗΤΗΣ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

01-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

770.49 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΙΝΗΤΟΠΟΙΗΣΗ ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΠΟΤΡΟΠΗ ΤΗΣ ΙΔΙΩΤΙΚΟΠΟΙΗΣΗΣ

Υγειονομικό ραντεβού στην πλατεία 
Ελευθερίας για τη διαφύλαξη του ΕΣΥ

Itols δρόμουβ σήμερα οι νοσοκομειακοί γιατροί και άλλοι κοινωνικοί φορείβ

/ Κάλεσμα 
στους πολίτες 
να συμμετέχουν 
στην πορεία 
διαμαρτυρίας

Κ
ορυφώνονται σή
μερα οι κινητο- 
ποιήσειςτων υγει
ονομικών και 
άλλων φορέων 
και στην Κρήτη, για το νέο νο
μοσχέδιο της υγείας που 

«ανοίγει την πόρτα» στον 
ιδιωτικό τομέα εντός των δη
μόσιων νοσοκομείων και ετοι
μάζεται για ψήφιση στην ολο
μέλεια της Βουλής.

Οι Ενώσεις Νοσοκομειακών 
Γιατρών Κρήτης, αλλά και οι 
εκπρόσωποι των φοιτητών 
της Ιατρικής Σχολής καλούν 
τον κόσμο να συμμετέχει μαζί 
του στην πορεία διαμαρτυ
ρίας στην πλατεία Ελευθερίας 
στις 12 το μεσημέρι, υπο
γραμμίζοντας ότι το νομο
σχέδιο αφορά πρώτα και κύ
ρια τους ίδιους τους πολίτες. 

Μ. Γκάγκα:
Θα ψηφιστεί και 
θα πάει καλά________

«Ευτυχώς, και την επόμενη 
φορά η ΝΔ θα είναι κυβέρ
νηση και το νομοσχέδιο θα 
πάει καλά και το ΕΣΥ θα πάει 
ακόμα καλύτερα» είπε η 
αναπλ. υπουργός Υγείας Μ. 
Γκάγκα, απαντώντας σε εκτι
μήσεις της αξιωματικής αντι
πολίτευσης ότι η συγκεκρι
μένη νομοθετική πρωτο

βουλία θα στοιχίσει πολιτικό 
στο κυβερνών κόμμα.

Γιατροί ΕΣΥ 
Ηρακλείου: Σε λίστα 
για χειρουργείο 
8.500 άνθρωποι_____

«Το νομοσχέδιο αυτό είναι 
εις βάρος και των ασθενών 
και των εργαζόμενων» είπε 
στην «Π» η Γραμματέας της 
Ένωσης Γιατρών ΕΣΥ ν. Η ρα
κλείου κ.Γρηγορία Μπέτση.

Σύμφωνα με την γιατρό 
που είναι επιμελήτρια ενδο
κρινολογίας στο Π ΑΓΝΗ, σή
μερα στα δυο νοσοκομεία 
του Ηρακλείου βρίσκονται σε 
λίστα για να χειρουργηθούν 
περίπου 8.500 ασθενείς.

«Αν είχαν την οικονομική 
δυνατότητα αυτοί οι άνθρω
ποι, δεν θα περίμεναν, θα εί
χαν απευθυνθεί στον ιδιωτικό 
τομέα» είπε.

Σύμφωνα με την κ.Μπέτση, 
η λύση δεν είναι τα απογευ
ματινά επί πληρωμή χειρουρ
γεία, αλλά η ενίσχυση των νο
σοκομείων με επιπλέον 
προσωπικό,με αύξηση μι
σθών, με άνοιγμα περισσότε

ρων χειρουργείων, με επι
πλέον κονδύλια.

Η ίδια μάλιστα ανέφερε ότι 
σε τμήματα με μεγάλη ζή
τηση, όπως είναι το ενδοκρι
νολογικό στο οποίο εργάζεται, 
η αναμονή για ραντεβού στα 
τακτικά ιατρεία μπορεί να 
φθάσει και τον ένα χρόνο.

Έτσι, οι ιδιώτες γιατροί εί

ναι η λύση για εκείνους που 
έχουν χρήματα, οι περισσότε
ροι όμως ειδικό στις μέρες 
μας δεν μπορούν να ανταπο- 
κριθούν σε αυτές τις δαπάνες 
για την υγεία τους, περιμένον- 
τας από το δημόσιο σύστημα 
να τους προσφέρει την περί
θαλψη, που δικαιούνται.

Το Εργατικό Κέντρο Ηρα

κλείου στηρίζει και συμμετέχει 
στην 3ωρη στάση εργασίας 
του Σωματείο Εργαζομένων 
ΠαΓΝΗ με τη συμμετοχή της 
Ένωσης Συνταξιούχων ΙΚΑ 
Ηρακλείου, του Συλλόγου 
Φοιτητών Ιατρικής και της τρι
μελούς επιτροπήςτων ιατρών 
ΕΣΥ του ΠΑΓΝΗ ενάντια στο 
νομοσχέδιο-ταφόπλακα που

κατέθεσε η κυβέρνηση για τη 
δευτεροβάθμια περίθαλψη 
και ξεθεμελιώνει ό,τι έχει μεί
νει δημόσιο στο ΕΣΥ.

Εκφράστηκε η συνολική 
απόρριψη του νομοσχεδίου 
από ασθενείς και υγειονομι
κούς που δεν δέχονται τον εκ
βιασμό της κυβέρνησης, οι 
μεν να βάλουν βαθιά το χέρι

στην τσέπη για άλλη μια 
φορά για την υγεία τους και 
οι δε να δεχτούν τη λεηλά- 
τηση των ασθενών τους προ- 
κειμένου να δουν αύξηση στο 
εισόδημά τους.

Το ΕΚΗ, καλεί σε συμμε
τοχή στη σημερινή συγκέν
τρωση στις 12 στην πλατεία 
Ελευθερίας.

Σήμερα στην 
ολομέλεια της Βουλής

Στην ολομέλεια εισάγεται 
σήμερα το νομοσχέδιο του 
υπουργείου Υγείας με τίτλο 
«Δευτεροβάθμια περίθαλψη, 
ιατρική εκπαίδευση, μισθολο- 
γικές ρυθμίσεις για τους ια
τρούς και οδοντιάτρους του 
Εθνικού Συστήματος Υγείας», 
μετά την κατά πλειοψηφία, 
ψήφιση του από την αρμόδια 
κοινοβουλευτική επιτροπή.

Το νομοσχέδιο, το οποίο - 
μεταξύ άλλων - δίνει τη δυνα
τότητα απασχόλησης γιατρών 
του ΕΣΥ στον ιδιωτικό τομέα 
(άρθρο 10), και προβλέπει 
την προκήρυξη θέσεων για
τρών Ε.Σ.Υ., με καθεστώς με
ρικής απασχόλησης (άρθρο

Η γραμματέας ins Ενωσηs 
Γιατρών ΕΣΥ ν. Ηρακλείου 
κ. Γρηγορία Μπέτση

7), υπερψηφίστηκε από τους 
βουλευτές της ΝΔ, με τους 
βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, του 
ΚΚΕ και του ΜέΡΑ να καταψη
φίζουν, ενώ οι βουλευτές του 
Κινήματος Αλλαγής και της Ελ
ληνικής Λύσης επιφυλάχθη
καν για τη συζήτηση στην 
ολομέλεια.

Το νομοσχέδιο έχει την 
ισχυρή στήριξη της Ένωσης 
Ασθενών Ελλάδας και της 
Ένωσης Σπανίων Ασθενών 
και «όλα τα άλλα, πιθανότατα, 
είναι συντεχνιακά», είπε η πα- 
ριστόμενη αναπληρώτρια 
υπουργός Υγείας Ασημίνα 
Γκάγκα σχολιάζοντας αναφο
ρές της αντιπολίτευσης στην 
αντίθεση ιατρικών συλλόγων 
και γιατρών του ΕΣΥ στις επί
μαχες διατάξεις.

Όπως είπε η κα Γκάγκα, το 
νομοσχέδιο έχει στόχο την εν
δυνάμωση του ΕΣΥ, την καλύ
τερη εκπαίδευση των γιατρών 
και τον κεντρικό σχεδίασμά 
με γνώμονα τις ανάγκες των 
κατοίκων της Ελλάδας και των 
επισκεπτών της.
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1  Να πάρετε πίσω τον νόμο - έκτρωμα
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

622.63 cm² Κυκλοφορία: 1720

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Την απόσυρση του νομοσχεδίου ζητούν όϋοι οι εκπρόσωποι του υγειονομικού κϋαδου

/

Που όιαθύει το Εθνικό Σύστημα Υγείας
ΣΥΣΣΩΜΟΙ οι φορείε ms Υγείες που συμμετείχαν στη σύσκεψη που 
πραγματοποίησε ο Ιατρικές Σύλλογοε Αθηνών τάσσονται κατά του νομο
σχεδίου Πλεύρη, οι διατάξει του οποίου διαλύουν τα δημόσια νοσοκο
μεία, παραδίδουν το ΕΣΥ σε ιδιώτε$ και αποκλείουν από τη νοσηλεία tous 
οικονομικά αδύναμου$.

I ΣΕΛ.3
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1  Να πάρετε πίσω τον νόμο - έκτρωμα
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-12-2022

Να πάρετε πίσω τον νόμο - έκτρωμαΣΥΝΕΧΕΙΑ ΑΠΟ ΙΕΑ.1

ΤΟ ΜΗΝΥΜΑ που στέλνουν στον υπουργό Υγεί
ας θάνο Πλεύρη είναι να πάρει πίσω το νομο
σχέδιο που μας γυρίζει δεκαετίες πίσω. Η κατε
δάφιση του ΕΣΥ προφανώς αποτελεί στρατη
γικό στόχο της κυβέρνησης για να παραδώσει 
τα νοσοκομεία σταδιακά στους ιδιώτες. Η εξέ
λιξη αυτή αναμένεται να προκαλεί επικίνδυνες 
παρενέργειες.

Το χειρότερο από όλα είναι ότι θα αποκλείο
νται από τα δημόσια νοσοκομεία όσοι δεν έχουν 
να πληρώσουν. Αυτό σημαίνει ότι τερματίζε
ται οριστικά ο κοινωνικός χαρακτήρας του ΕΣΥ 
τον οποίο μέχρι σήμερα σεβάστηκαν όλες οι 
κυβερνήσεις.

Το κύμα αντιδράσεων για το νομοσχέδιο 
του θάνου Πλεύρη δεν φαίνεται να συγκινεί 
την κυβέρνηση.

Ακόμη και ο περιφερειάρχης Γιώργος Πατού
λης που είναι πρόεδρος του Ιατρικού Συλλόγου 
Αθηνών δηλώνει δημόσια ότι ο νόμος Πλεύρη

είναι καταστροφικός για το ΕΣΥ.

Απόσυρση νομοσχεδίου
Την απόσυρση του Νομοσχεδίου για την δευτε
ροβάθμια περίθαλψη, ζητά το Πανυγιειονομι- 
κό Μέτωπο που συγκάλεσε εκτάκτως ο ΙΣΑ, με 
τη συμμετοχή εκπροσώπων των Επαγγελματι
κών και Επιστημονικών Ενώσεων και των Συλ
λόγων Ασθενών. Εκφράστηκε η ομόφωνη αντί
θεση στις ρυθμίσεις του Νομοσχεδίου και ειδικά 
στο άρθρο 10, το οποίο αλλάζει το βασικό πυρή
να του δημόσιου συστήματος υγείας που είναι η 
δωρεάν και ελεύθερη πρόσβαση, των ασθενών 
στις δομές υγείας. Όπως τονίστηκε από τους συμ- 
μετέχοντες, οι αλλαγές αυτές αποβαίνουν τόσο 
εις βάρος του ασθενή στον οποίο μετακυλύεται 
το κόστος, όσο και εις βάρος του γιατρού, στον 
οποίο επιβάλλεται υπερεργασία, για να μπορέ
σει να επιβιώσει.

Παράλληλα, συζητήθηκε το θέμα του προ
σωπικού ιατρού και επισημάνθηκε ότι πρέπει 
να γίνουν βελτιώσεις ενώ ζητήθηκε η ενίσχυ
ση της Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας και η 
στήριξη των γιατρών και των Φορέων της ΠΦΥ 
που με αυταπάρνηση έδωσαν τη μάχη ενάντια 
στην πανδημία. Επισημάνθηκε η ανάγκη να 
καταργηθεί το άδικο μέτρο του Claw Back που 
οδηγεί στο λουκέτο τους κλινικοεργαστηρια- 
κούς ιατρούς και τα ιατρεία της γειτονιάς. Επί
σης διατυπώθηκε η στήριξη στις κινητοποιήσεις 
που έχουν προκηρύξει οι Ιατρικοί Σύλλογοι και 
οι Ενώσεις των Νοσοκομειακών Ιατρών, μετα
ξύ των οποίων είναι η συγκέντρωση διαμαρτυ
ρίας έξω από τη Βουλή την Πέμπτη 1η Δεκεμ
βρίου και στη συνέχεια, η σύσκεψη στα γραφεία 
του ΙΣΑ στις 3.30 μ.μ.

Ο Πρόεδρος ίου ΙΣΑ Γ. Πατούλης, μετα
ξύ άλλων τόνισε τα εξής:

«Διεκδικούμε υψηλού επιπέδου υπηρεσίες 
υγείας για όλους τους πολίτες, ανεξάρτητα της 
οικονομικής τους δυνατότητας. Το Εθνικό Σύστη
μα Υγείας πρέπει να ενισχυθεί με προσωπικό και 
όχι να αποδυναμωθεί περαιτέρω με την υπερερ- 
γασία των σκληρά εργαζόμενων και κακώς αμει- 
βόμενων ιατρών του. Ζητούμε την ενίσχυση της 
δημόσιας υγείας, με προσλήψεις προσωπικού 
και αύξηση των μισθών στα ευρωπαϊκά επίπεδα. 
Ο γιατρός θα πρέπει να αμείβεται επαρκώς, για 
να μπορεί να επιβιώσει και να ασκεί το εκπαι
δευτικό του έργο. Μόνο μια τέτοια πολιτική θα 
κρατήσει τους Έλληνες γιατρούς στη χώρα μας 
και θα σταματήσει την μετανάστευση του υψηλά 
εξειδικευμένου ιατρικού προσωπικού, θα πρέ
πει άμεσα να παγώσει κάθε νομοθετική ρύθμι
ση και να ξεκινήσει διάλογος με τους Φορείς, με 
στόχο τη μεταρρύθμιση του Συστήματος Υγείας, 
σε νέες βάσεις».
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1  Ξανά στα πόστα τους 101 υγειονομικοί στην Κρήτη
Πηγή: ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ Σελ.: 16 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

2146.11
cm²

Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Από 1η Ιανο

Ξανά στα πόστα τους 101
■ Επιστρέφουν με την αυγή του νέου έτους στα νοσοκομεία του νησιού, και μετά από πολύμηνο καθεστώς αργίας, οι α\

kosmadakis@neakriti.gr

Ρεπορτάζ
Νίκος Κοσμαδάκης

Εκατόν ένας ανεμβολίαατοι υγειονομικοί 
επιστρέφουν από 1 η Ιανουάριου στα νοσο
κομεία της Κρήτης, γεγονός που γεννά αφε
νός ικανοποίηση στους συναδέλφους τους 
που είχαν επωμιστεί μεγαλύτερο φόρτο ερ
γασίας και αφετέρου προβληματισμό για 
το μέλλον των συμβασιούχων που ηροσε- 
λήφθησαν για να καλύψουν τα υγειονομι
κό και διοικητικό κενό των νοσοκομείων 
του νησιού! Εκπρόσωποι των εργαζομένων 
υποστηρίζουν ευθαρσώς πως ήταντερά- 
στιο λάθος από την κυβέρνηση να τους αφή
σει εκτός Συστήματος Υγείας. Σε κάθε περί
πτωση, οι περισσότερες επιστροφές εργα
ζομένων αφορούν σε δημόσια νοσοκομεια
κό ιδρύματα της δυτικής Κρήτης - Ρέθυμνο 
και Χανιά.

Υ
πενθυμίζεται πως το ανώτερο ακυρωτικό δι
καστήριο της χώρας, το Συμβούλιο της Επι
κράτειας, εξέδωσε απόφαση το προηγούμε
νο χρονικό διάστημα, με την οποία με σαφή 
και ξεκάθαρο τρόπο τοποθετείται ενάντια στην από- 
φασητης κυβέρνησης που έθεσε... σε καθεστώς αρ

γίας τούς εργαζομένους των δημόσιων νοσοκομεί
ων, είτε αυτοί ήταν ιατρικό και νοσηλευτικό είτε βο
ηθητικό και διοικητικό προσωπικό. Τώρα η απόφα
ση του ΣτΕ πρέπει να εφαρμοστεί, με τον υπουργό Υ
γείας, Θάνο Πλεύρη, να ξεκαθαρίζει στον τηλεοπτικό 
φακό του Mega και να τονίζει προς πάσα κατεύθυν
ση πωςόντως«θα εφαρμοστεί, αν καιεγώ θεωρώ ό
τι είναι επικίνδυνη για τη δημόσια υγεία».
«Αφού λάβουμε όλα τα μέτρα ώστε να υπάρχει αυ

στηρό πρωτόκολλο για επιστροφή των ανεμβολία- 
στων υγειονομικών υπό όρους προστασίας της δη
μόσιας υγείας, η απόφαση θα εφαρμοστεί», υπο
γράμμισε ο κ. Πλεύρης.
Αξίζει να αναφερθεί πως ο υπουργός Υγείας προ

χώρησε σε μια βαρύγδουπη δήλωση λέγοντας πως 
οι υγειονομικοί θα επιστρέφουν στον χώρο των νο
σοκομείων από την π ρώτη μέρα του νέου έτους. «Σί- 
γουραθα είναιαπό 1 η Ιανουάριου που ολοκληρώνε
ται το μέτρο και με την απόφαση του ΣτΕ δεν μπορεί 
να ανανεωθεί».

«Υπό όρους»
Οι ανεμβολίαατοι υγειονομικοί θα επιστρέφουν 

στις μονάδες υγείας από την 1η Ιανουάριου υπό ό
ρους προστασίας της δημόσιας υγείας, μετά από την 
απόφαση του ΣτΕ που έκρινε αντισυνταγματική την 
παράταση έως το τέλος του χρόνου τού υποχρεωτι
κού εμβολιασμού των εργαζομένων στην Υγεία, διό
τι οι αρμόδιες υπηρεσίες όφειλαν να έχουν επαναξι- 
ολογήσει την αναγκαιότητα του μέτρου.
Σύμφωνα με πληροφορίες του ΑΠΕ-ΜΠΕ, ο υπουρ

γός Υγείαςδέχεταιεισηγήσειςγιατηνκατάρτισηενός 
αυστηρού πρωτοκόλλου επιστροφήςτους, μετη λή
ψη των απαραίτητων μέτρων, για να μην υπάρχει ε- 
πικινδυνότητα. Μεταξύ άλλων, προτείνεται η διενέρ
γεια διαγνωστικού ελέγχου (PCR ή rapid test) ίσως

Εκατόν ένας ανεμβολίαατοι υγειονομικοί επιστρέφουν από 11ανουάριου στα νοσοκομεία της Κρήτης!

ΔΡΙΜΥ «ΚΑΤΗΓΟΡΩ»
ΚΑΤΑ ΠΛΕΥΡΗ

«Απαράδεκτη 
η στάση τσυ 
υπουργού»
Δριμύ "κατηγορώ" προς τον κ. Πλεύρη για τους χει

ρισμούς του πάνω στο θέμα της αργίας των ανεμ- 
βολίαστων υγειονομικών απηύθυνε μέσω της "Ν.Κ." 
ο πρόεδρος του Σωματείου Εργαζομένων Αγίου Νι
κολάου Γιώργος Μανουσάκης. 0 ίδιος, μεταξύ άλ
λων, υποστήριξε πως 7 εργαζόμενοι θα επιστρέφουν 
σε ένα μήνα, ενώ έκανε σαφές πως οι μισθοί όσων 
εργαζομένων μπήκαν σε καθεοτώς διαθεσιμότη
τας πρέπει να τους επιστραφούν από τον Απρίλιο. 

«Αυτή τη στιγμή, υπάρχουν 7 εργαζόμενοι που εί
ναι σε καθεστώς αναστολής και δεν πληρώνοντα ι και 
οι οποίοι θα επιστρέφουν σ' ένα μήνα. Υπάρχουν 12 
άτομα τα οποία ήταν σε καθεστώς αναστολής αλλά 
νόσησαν, έλαβαν πιστοποιητικό νόσησης και επέ
στρεψαν. Και υπήρξαν 8 ανεμβολίαστοι συμβασιού- 
χοι που έληξε η σύμβασή τους και δεν ανανεώθηκε 
όπως συνέβη με το υπόλοιπο ιατρικό και νοσηλευτι
κό προσωπικό, καθώς ήταν ανεμβολίαστοι. Από εκεί 
και πέρα, η στάση του υπουργού Υγείας είναι απα
ράδεκτη και παράνομη. Η στάση του αυτή καταδει
κνύει ανυπακοή προς το Συμβούλιο της Επ ικρατείας. 
Από την άλλη, οι άνθρωποι που προσελήφθησαν για 
να καλύψουν τα κενά δεν πρέπει να απολυθούν. Το 
Σύστημα Υγείας τούς έχει ανάγκη. Και οι άνθρωποι 
που θα επιστρέφουν σε ένα μήνα θα πρέπει να πά
ρουν τους μισθούς τους από τον Απρίλιο του 2022», 
υποστήριξε ο κ. Μανουσάκης.

και δύο φορές την εβδομάδα, που θα πληρώνουν οι 
ίδιοι οι υγειονομικοί που δεν έχουν εμβολιαστεί. Επί
σης η χρήση μάσκας θεωρείται απαραίτητη.

«Η απόφαση θα εφαρμοστεί, παρόλο που θεωρώ 
ότι είναι μια επικίνδυνη για τη δημόσια υγεία απόφα
ση», ανέφερε ο υπουργός Υγείας Θάνος Πλεύρης, ε
ξηγώντας ότι θα υπάρξει ένα αυστηρό πρωτόκολλο 
για την προστασία της δημόσιας υγείας.
Απέναντι στη νέα αυτή εξέλιξη, η "Νέα Κρήτη" πραγ

ματοποίησε έρευνα, σύμφωνα με την οποία ο αριθ
μός των εργαζομένων που βρίσκονται μέχρι και τη 
δεδομένη στιγμ ή σε αργία στο νησί είναι 101, ενώ κα
τέγραψε και τις αντιδράσεις των εκπ ροσώπων των 
εργαζομένων ως προς τα νέα δεδομένα, που είναι έ
ντονες και ποικίλες.

«Η κυβέρνηση έπραξε επιπόλαια»
«Επιπόλαιη» χαρακτηρίστηκε η κυβέρνηση από

τους εκπροσώπους των υγειονομικών όσον αφορά 
στον χειρισμό απέναντι τους ένεκα της πανδημίας, 
καθόσον ήταν ο μοναδικός επαγγελματικός κλάδος 
που βρέθηκε σε αυτό το καθεστώς. Την ίδια στιγμή, 
προσδοκούν πως η κυβέρνηση πρέπει άμεσα να θε
σπίσει μια ρύθμιση για το προσωπικό που προσελή- 
φθη με σύμβαση ορισμένου χρόνου.

Ο γενικός γραμματέας του Σωματείου Εργαζομέ
νων ΠΑΓΝΗ και μέχρι πρότινος πρόεδρος του Νο-

«Υπάρχει προσωπικό 
που δουλεύει εδώ και 
μήνες. Είναι νέο προ
σωπικό το οποίο έχει 
εκπαιδευτεί. Εμείς ζη
τάμε από την κυβέρ
νηση να τους σεβα
στεί και να μην προ
χωρήσει στη μη ανανέωση των συμβά 
σεώντους»

Κ4Ρ1ΑΚ0Σ ΘΕΟΔΟΣΑΚΗΣ,
ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΓΕΝΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΠΟΕΔΗΝ

«Η κυβέρνηση έηρα- 
ξε επιπόλαια γιατί ή
ταν ο μοναδικός κλά
δος που βγήκε σε αρ
γία. Οι εργαζόμενοι έ
παιρναν όλα τα μέτρα 
προστασίας και ήταν 
επιβεβλημένο να επι
στρέφουν»

ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΚΟΚΟΒΑΚΗΣ,
ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΝΟΜΑΡΧΙΑΚΟΥ ΤΜΗΜΑΤΟΣ ΑΔΕΔΥ

«Δεν περισσεύει κα
νένας εργαζόμενος. Ε
μείς θέλουμε και οι 
συμβασιούχοι εργαζό
μενοι και οι παλαιό Γέ
ροι εργαζόμενοι που 
τέθηκαν σε καθεστώς 
αργίας να δουλέψουμε 
από κοινού για το συλλογικό καλό»

ΝΙΚΟΣ ΤΣ1ΚΡ1ΤΣΑΚΗΣ,
ΑΝΤΙΠΡΟΕΔΡΟΣ ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ 
ΒΕΝΙΖΕΛΕΙΟΥ

«Το συγκεκριμένο μέ
τρο όχι μόνο δεν προ
στάτεψε τους ασθενείς 
αλλά ήταν εγκληματι
κό, αφού μείωσε κατά 
πολύ τους διαθέσιμους 
ανθρώπινους πόρους 
στη μάχη κατά της παν
δημίας, την ώρα που οι μαχόμενοι υγειο
νομικοί είμαστε οι μόνοι που δίναμε τη 
μάχη για τη ζωή των ανθρώπων χωρίς τη 
στήριξη του κράτους»

ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΒΡΗΣΑΛΗΣ,
ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΣΩΜΑΤΕΙΟΥ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ ΠΑΓΝΗ



6;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Ξανά στα πόστα τους 101 υγειονομικοί στην Κρήτη
Πηγή: ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ Σελ.: 16 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-12-2022

>υαρίου 2023

υγειονομικοί στην Κρήτη
ανεμβολίαστοι εργαζόμενοι - Αγωνία για τους συμβασιούχους που κάλυψαντα πόστα τους

μαρχιακού Τμήματος Ηρακλείου της ΑΔΕΔΥ Γρή
γορης Κοκοβάκης υποστήριξε πως «από την πρώ
τη στιγμή ήμασταν αντίθετοι με το καθεστώς αργί
ας στους υγειονομικούς. Υποστηρίζαμε πως πρέπει 
να τηρηθούν τα μέτρα και να συμμετέχουν κανονι
κά στην εργασία και οι ανεμβολίαστοι. Τώρα έρχε
ται η κυβέρνηση, μετά την απόφαση του Συμβουλί
ου της Επικράτειας, να νομοθετήσει και να επαναφέ
ρει τους υγειονομικούς (αδίκως για εμάς) που ήταν

σε καθεστώς αργίας στην εργασία τους. Η κυβέρνη
ση έπραξε επ ιπόλαια γιατί ήταν ο μοναδικός κλάδος 
που βγήκε σε αργία. Παίρναμε όλα τα μέτρα προστα
σίας και ήταν επιβεβλημένο να επιστρέφουν».
«Αυτή τη στιγμή, δεκάδες εργαζόμενοι που δούλευ

αν εδώ και χρόνια στον χώρο της Υγείας σε επίπεδο 
Κρήτης απουσιάζουν επειδή η κυβέρνηση τους έβα
λε σε καθεστώς αργίας. Υπάρχει προσωπικό, ωστό
σο, που δουλεύει εδώ και μήνες. Είναι νέο προσωπι
κό το οποίο έχει εκπαιδευτεί. Εμείς ζητάμε από την 
κυβέρνηση να τους σεβαστεί και να μην προχωρή
σει στη μη ανανέωση των συμβάσεών τους. Ανή
κουν και αυτοί στο Σύστημα Υγείας», τόνισε ο πρό
εδρος του Γενικού Συμβουλίου της ΠΟΕΔΗΝ Κυριά
κος Θεοδοσάκης.

Παραιτήθηκαν όλοι οι επικουρικοί
Την ίδια στιγμή, παραιτήθηκε το επικουρικό προ

σωπικό από το Νοσοκομείο Νεάπολης και έφυγε ο
ριστικά από τον χώρο της δημόσιας Υγείας, ενώ δύ
ο άτομα, ένας γιατρός και μία νοσηλεύτρια, θα επι
στρέφουν από 1/1/2023. Το επικουρικό προσωπικό 
κάλυπτε τα κενά του μόνιμου ιατρικού προσωπικού 
παρέχοντας υπηρεσίες υγείας.

Η "Νέα Κρήτη" επικοινώνησε με εργαζόμενο του 
Σωματείου Εργαζομένων του Νοσοκομείου της Νε
άπολης, ο οποίος έκανε σαφές πως μετά την κυβερ
νητική πρωτοβουλία για απομάκρυνση του ιατρι
κού, νοσηλευτικού, διοικητικού καιτεχνικού προσω
πικού, εφόσον ήταν ανεμβολίαστοι, το επικουρικό 
προσωπικό που είχε προσληφθεί όχι μόνο δε θα ε
πιστρέφει, αλλά αποχώρησε οριστικά από τον χώρο 
τηςδημόσιας Υγείας. Συγκεκριμένα, από 1/1/2023 α
ναμένεται να επιστρέφουν ένας γιατρός και μία νο- 
σηλεύτρια η οποία ήταν σε απόσπαση σε νοσοκομεί
ο της Κοζάνης.
Στο δε Νοσοκομείο Σητείας υπάρχουν 3 εργαζόμε

νοι που βρίσκονται σε καθεστώς αργίας και θα επι
στρέφουν, ενώ 5 εργαζόμενοι επέστρεψαν προ- 
σφάτως αφού έλαβαν το π ιστοποιητικό νόσησης. 
Τέλος, να αναφερθεί πως στο Νοσοκομείο Ιεράπε- 

τρας υπάρχουν 7 εργαζόμενοι οι οποίοι τέθηκαν σε 
καθεστώς αργίας καιαπόαυτούςοι 5 είναι διοικητικό 
προσωπικό, ένας είναι γιατρός και ένας νοσηλευτής.

«Δεν περισσεύει κανένας»
Είκοσι πέντε άνθρωποι που εργάζονταν στον χώ

ρο της δημόσιας Υγείας στον νομό Ηρακλείου βρέ
θηκαν σε καθεστώς αργίας, εκ των οποίων οι 13 ερ
γάζονταν στο Βενιζέλειο και οι 12 στο ΠΑΓΝΗ.Όλοι 
τους αναμένεται τώρα να επιστρέφουν σε ένα μήνα.

«Οι άνθρωποι που 
προσελήφθησαν για 
να καλύψουν τα κενά 
δεν πρέπει να απολυ
θούν. Το Σύστημα Υγεί
ας τούς έχει ανάγκη.
Και οι άνθρωποι που 
θα επιστρέφουν σ’ ένα 
μήνα να πάρουν τους μισθούς τους από 
τον Απρίλιο του 2022»

ΓΙΩΡΓΟΣ ΜΑΝ04ΣΑΚΗΣ,
ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΣΩΜΑΤΕΙΟΥ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ 
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ ΑΓΙΟΥ ΝΙΚΟΛΑΟΥ

«Ευτυχώς, τα άτομα 
που είχαν έρθει με 
σκοπό να καλύψουν το 
μόνιμο προσωπικό ή
ταν εξαιρετικά στη 
δουλειά τους και φρό
ντισαν και μπήκαν γρή
γορα στο νόημα. Και εί
ναι αμαρτία να χάσουν τπ δουλειά τους. 
Το Σύστημα Υγείας τούς έχει ανάγκη και 
δεν είναι σωστό να επιστρέφουν στο μο
ντέλο εύρεσης εργασίας»

ΒΑΡΔΗΣ ΓΕΠΡΓ1ΑΚΑΚΗΣ,
ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΣΩΜΑΤΕΙΟΥ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ ΧΑΝΙΩΝ

Υπό όρους 
προστασίας 
της δημόσι
ας υγείας 
θα επιστρέ
φουν στις 
μονάδες υ
γείας οι α- 
νεμβολία- 
στοι υγειο
νομικοί από 
την 1η Ια
νουάριου.

Η ΕΙΚΟΝΑ ΣΤΗ ΔΥΤΙΚΗ ΚΡΗΤΗ

Πενήντα επτά άτομα σε Χανιά και Ρέθυμνο
Η δυτική πλευρά της Κρήτης, δηλαδή τα Χανιά και το Ρέθυμνο, διαθέτει την πλειοψηφία των εργαζομένων στον χώρο 

της δημόσιας Υγείας που μπήκε σε καθεστώς αργίας. Στο Νοσοκομείο Ρεθύμνου οι εργαζόμενοι της Υγείας που τέθη
καν σε αργία ήταν 30, ενώ στο Νοσοκομείο Χανίων ήταν 27.
0 πρόεδρος του Σωματείου Εργαζομένων Νοσοκομείου Χανίων Βαρδής Γεωργιακάκπς σημείωσε: «Αυτή τη στιγμή 

απουσιάζουν από το Νοσοκομείο Χανίων 27 άτομα. Αυτοί οι εργαζόμενοι μπήκαν σε αναστολή εργασίας και δεν έχουν 
επιστρέφει. Κάποιοι άλλοι επέστρεψαν επειδή νόσησαν. Τώρα 27 είναι τα άτομα που απουσιάζουν, εκ των οποίων οι 10 
είναι νοσηλευτές, οι 7 γιατροί και οι υπόλοιποι είναι βοηθητικό προσωπικό. Ωστόσο, υπάρχουν εργαζόμενοι που είχαν 
υπογράψειτρίμηνες συμβάσεις με σκοπό να καλύψουντα κενά των ανθρώπων αυτών. Οι συγκεκριμένοι άνθρωποι έχουν 
πάρει παράταση και κάποιοι θα φύγουν. Ευτυχώς, τα άτομα που είχαν έρθει με οκοπό να καλύψουν το μόνιμο προσω
πικό ήταν εξαιρετικά στη δουλειά τους και φρόντισαν και μπήκαν γρήγορα στο νόημα. Και είναι αμαρτία να χάσουν τη 
δουλειά τους. Το Σύστημα Υγείας τούς έχει ανάγκη και δεν είναι σωστό να επιστρέφουν οτο μοντέλο εύρεοης εργασίας».

0 πρόεδρος της Ένωσης Γιατρών ΕΣΥ Ρεθύμνου Γιάννης Σαριδάκης υποστήριξε πως ο αριθμός των εργαζομένων που 
θα επιστρέφουν από το νέο έτος ανέρχεται στους 30.

Ωστόσο, όπως υποστηρίζουν εκπρόσωποι των Σω
ματείων Εργαζομένων στα νοσοκομεία Βενιζελείου 
και ΠΑΓΝΗ, η κυβέρνηση οφείλει να μην απολύσει 
κανέναν συμβασιούχο εργαζόμενο.
Ο αντιπρόεδρος του Σωματείου Εργαζομένων στο 

Βενιζέλειο Νοσοκομείο, Νίκος Τσικριτσάκης, μιλώ
ντας στη "Ν.Κ." υποστήριξε πως δεν περισσεύει κα
νένας εργαζόμενος, ενώ εξέφρασε τη χαρά του που 
επιστρέφουν οι συνάδελφοί του.
«Δεν περισσεύει κανένας εργαζόμενος. Εμείς θέ

λουμε και οι συμβασιούχοι εργαζόμενοι και οι παλαι- 
ότεροι εργαζόμενοιπου τέθηκαν σε καθεστώς αργί
ας να δουλέψουμε από κοινού για το συλλογικό κα
λό. Παλεύουμε όλοι για τη δημόσια υγεία. Είμαστε 
χαρούμενοιπου θα επ ιατρέψουν οισυνάδελφοί μας 
στις δουλειές τους. Από εκεί και πέρα, το Σωματεί
ο Εργαζομένων του Βενιζελείου μαζί με τα σωματεί
α άλλων εργαζομένων θα παλέψουμε ώστε να προ- 
στατευτείτοδημόσιοκαιδωρεάναγαθότηςΥγείας», 
είπε ο κ. Τσικριτσάκης.

Στο ΠΑΓΝΗ
Στο έτερο νοσοκομείο του Ηρακλείου, το Πανεπι

στημιακό, οι εργαζόμενοι που μπήκαν σε καθεστώς 
αργίας είναι 12, με τον πρόεδρο του Συλλόγου Εργα
ζομένων του ΠΑΓΝΗ, κ. Δημήτρη Βρύσαλη, να ασκεί 
ολομέτωπη επίθεση για τους κυβερνητικούς χειρι
σμούς, διευκρινίζοντας πως δεν υπήρχε η κρατική 
στήριξη στους υγειονομικούς την ώρα της πανδημί
ας.
Όπως ανέφερε ο κ. Βρύσαλης, «η σχετική απόφα

ση του ΣτΕ στέλνει στον "κάλαθο των αχρήστων" την 
επιχειρηματολογία της κυβέρνησης περί ύπαρξης ε-

πιδημιολογικών και επιστημονικών δεδομένων που 
επιβάλλουν το ακραίο μέτρο των αναστολών εργα
σίας υγειονομικών για την προστασία των ασθενών.
Το συγκεκριμένο μέτρο όχι μόνο δεν προστάτεψε 

τους ασθενείς, αλλά ήταν εγκληματικό, αφού μείω
σε κατά πολύ τους διαθέσιμους ανθρώπινους πό
ρους στη μάχη κατά της πανδημίας, την ώρα που οι 
μαχόμενοι υγειονομικοί είμαστε οι μόνοι που δίνα
με τη μάχη για τη ζωή των ανθρώπων χωρίς τη στή
ριξη του κράτους».
Μεταξύ άλλων, ο κ. ΒρύσαληςαναφέρειπωςτοΣω- 

ματείο Εργαζομένων ΠΑΓΝΗ ζητάει «να καταργηθεί 
νομοθετικά το μέτρο και να επιστρέφουν άμεσα στις 
εργασίες τους όσοι βρίσκονται σε αναστολή, χωρίς 
όρους και προϋποθέσεις.
Να επαναπροσληφθούν οι συνάδελφοι επικουρι

κοί και συμβασιούχοι που δεν είχαν εμβολιαστεί και 
απολύθηκαν. Να επιστραφούν στους συναδέλφους 
που είχαν τεθεί σε αναστολή οι μισθοί τους. Να μην 
απολυθεί κανένας από τους συμβασιούχους επικου
ρικούς που είχαν προσληφθεί προς αναπλήρωση ό
σων ήταν σε αναστολή και αρχικά είχαν προσληφθεί 
ως τριμηνίτες, αλλά έχουν πάρει παράταση ως το τέ
λος του 2022. Οι συνάδελφοι έχουν πλέον εμπειρί
α, καλύπτουν υπαρκτά κενά πέρα από αυτά των ανα
στολών εργασίας, αφού στα νοσοκομεία τα κενά εί
ναι της τάξης άνω του 30% των οργανικών θέσεων, 
και ζητούμε να πάρουν ετήσια παράταση ως το τέ- 
λοςτου2023 μαζί με τους υπόλοιπους επικουρικούς. 
Συνεχίζουμε τον αγώνα υπέρ της δημόσιας δωρεάν 
υγείας ενάντια στο σχέδιο νόμου ιδιωτικοποίησης 
του ΕΣΥ. Όλοι αύριο (σ.σ. σήμερα) στη συγκέντρωση 
στην πλατεία Ελευθερίας».
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1  Αμέλεια; Σκοπιμότητα;
Πηγή: ΚΡΗΤΙΚΗ ΕΠΙΘΕΩΡΗΣΗ Σελ.: 2 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

298.09 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Nlkos Morl6oPavi6ns

ME TO Nl KAI ME TO Ml
«►Έκανε εντύπωση η απόφαση του ΣτΕ να αποφασίσει ότι η 
«ότι η διάταξη με την οποία παρατάθηκε η ισχύς της επανα- 
ξιολογήσεως της υποχρεωτικότητας του εμβολιασμού των ερ
γαζομένων στις δομές υγείας μέχρι τις 31-12-2022, είναι 
αντίθετη προς την συνταγματική αρχή της αναλογικότητας». 
Με αυτή την απόφαση ανοίγει ένα παράθυρο στην επιστρο
φή των ανεμβολίαστων υγειονομικών στο ΕΣΥ. Είμαι ρομαντικός 
και έχω εμπιστοσύνη στην δικαιοσύνη. Αυτή είναι το καταφύγιο 
των αδύναμων κυρίως.
«►Τι άλλαξε από την πρώτη απόφαση του ίδιου δικαστηρίου 
προ μηνών και φτάσαμε στην σημερινή απόφαση; Θα σας πω. 
Ενώ το υπουργείο υγείας όφειλε να επαναξιολογήσει τα δε
δομένα της πανδημίας και να ζητήσει παράταση του μέτρου, 
δεν το έπραξε. Η αν το έπραξε τα στοιχεία δεν ήταν επαρκή. 
Συνεπώς η ευθύνη για αυτή την απόφαση βαρύνει το υπουρ
γείο Υγείας. Επειδή όμως ο Πλεύρης δεν είναι άσχετος με τα 
δικονομικά προκαλούνται ερωτηματικά.

Αμέλεια; Σκοπιμότητα;
«►Στην απόφαση διαβάζουμε «ήδη έχει παρέλθει χρονικό διά
στημα 8 και πλέον μηνών από τη λήψη του μέτρου του υπο
χρεωτικού εμβολιασμού των εργαζομένων σε δομές υγείας, δη
λαδή διάστημα που λόγω της φύσεως του μέτρου και των συ
νεπειών του, υπερβαίνει προδήλως το εύλογο, χωρίς, ωστόσο, 
να έχει διενεργηθεί επαναξιολόγησή του, βά
σει επίκαιρων, κατά τον χρόνο εκείνο, επιστη
μονικών και επιδημιολογικών στοιχείων, για την 
αξία, την αποτελεσματικότητα και τις συνέπειες 
των εμβολίων κατά του κορωνοϊού και την πο
ρεία και την εξέλιξη της πανδημίας».
«►Πανηγυρίζει η ΠΟΕΔΗΝ και στα πλαίσια των 
εορταστικών εκδηλώσεων είπαν να κάνουν 
την Τρίτη μια κατάληψη του υπουργείου Υγείας για το καλό. 
Κρέμασαν και πανό και καταφέρονται ενάντια στο νέο νομο
σχέδιο για το ΕΣΥ. Σε αυτή την εκδήλωση το αίτημα των για
τρών του ΕΣΥ ήταν η επιστροφή των ανεμ βολίαστων. Είναι προ
κλητικό να επιστρέφουν άνθρωποι που είναι ΕΝΑΝΤΙΟΝ της 
ίδιας της επιστήμης τους.Να κυκλοφορούν δίπλα σε ανοσο- 
καταοτελμένους ασθενείς, σε βρέφη που δεν έχουν κανένα ανο

σοποιητικό σύστημα ανεπτυγμένο. Εντάξει δικαιώθηκαν αλλά 
το επίπεδο τους δεν αλλάζει.
«►Ούτε η ανθρωπογεωγραφία τους αλλάζει. Ακούσε, κε υπουρ
γέ. Αν το έκανες από αμέλεια, συγχωρείσαι. Αν όμως το έκα
νες από πολιτική σκοπιμότητα, σου έχω άσχημα νέα. Από όλο 
αυτό το σύνολο των ανεμβολίαστων υγειονομικών, δεν πρό
κειται να ψηφίσει κανείς την κυβέρνηση. Για αυτό κάνε κάτι 

που να εμποδίσει την επιστροφή στο ΕΣΥ των 
ανθρώπων αυτών. Αφού όμως η απόφαση εί
ναι νόμιμη του ΣτΕ τοποθετήστε τους σε το
μείς που δεν έχουν επαφή με ασθενείς. 
«•Αυτά τα 2.190 άτομα που δεν έχουν εμβο
λιαστεί θα γυρίσουν στην εργασία τους από την 
1 η Ιανουάριου, «αυτό είναι ήττα για την δη
μόσια υγεία» δήλωσε ο υπουργός κ. Πλεύρης. 

Δεν το βλέπει έτσι ο ΣΥΡΙΖΑ και η Ρένα Δούρου. «Δικαίωση 
για τους υγειονομικούς σε αναστολή η απόφαση του ΣτΕ και 
κόλαφος για την κυβέρνηση Μητσοτάκη που βαφτίζει την κα
τάπαυση του δικαίου πότε “αριστεία” & πότε “επιτελικότητα”». 
ΥΓ: βάζω και στοίχημα ότι θα πάρουν πίσω και τα αναδρομικά 
για όλο αυτό το διάστημα.
Καλημέρα σας.
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1  Το νέο νομοσχέδιο, “ταφόπλακα” του ΕΣΥ
Πηγή: ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

778.07 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Το νέο νομοσχέδιο, 
“ταφόπλακα” του ΕΣΥ
■ Τη χαριστική βολή για τη Δευτεροβάθμια Περίθαλψη δίνει η κυβέρνηση

Με το νέο εκτρωματικό νομοσχέδιο, οι δωρεάν υπηρεσίες που 
ίσχυαν επί ^0 συνεχή χρόνια θα περιορίζονται και θα κυριαρχούν οι 

επί πληρωμή. Εμπορευματοποιεί το κοινωνικό αγαθό της Ηγείας και οι 
ασθενείς θα αντιμετωπίζονται ως πελάτες, θα πρέπει να βάλουν το χέρι 
βαθιά στην τσέπη, αλλιώς θα εμποδίζεται η πρόσβασή τους, θα υπάρζου^ 
ακραίες ανισότητες οτην θγεία και υγειονομική φτώχια

Τ
η χαριστική βολή με το νέο νομοσχέδιο γιατη 
Δευτεροβάθμια Περίθαλψη, που έφερε προς 
ψήφιση στη Βουλή, δίνει η κυβέρνηση τηςΝ.Δ. 
στο Εθνικό Σύστημα Υγείας, αφού π ρώτα το κα
ταδίκασε στην υποστελέχωση, στην υποχρηματο- 
δότηση, στην υπολειτουργία και στα όριατης κατάρ

ρευσης.
Αντιμετώπισε την πανδημία ως ευκαιρία για την

_______________________ αποδυνάμω-
— σή του, την "κο-
ln<> f βιντοποίηση"
Χρυσάνθης |ι , . 11 νοσοκομείων, 
Καμπουράκη* V η τη μη παροχή
------------------------------------------------ ή την υποβάθ-

μιση υπηρεσι
ών υγείας για ασθενείς με άλλες αρρώστιες, ανέβα
λε το 80% των χειρουργείων και έκλεισε τμήματα 
και κλινικές.
Σχεδιασμένα σύμφωνα με την ακραία νεοφιλελεύ

θερη πολιτική της, άνοιξε διάπλατα τον δρόμο για τη 
στήριξη των συμφερόντων των κλινικαρχών και των 
ιδιωτικών επ ιχειρήσεων υγείας. Σημειωτέον ότι στην 
Ελλάδα οι πολίτες διαθέτουν το μεγαλύτερο ποσο
στό δαπανών σε ιδιώτες γιατρούς, σε σύγκριση με 
τις υπόλοιπες χώρες της Ε.Ε.

Το επαίσχυντο νέο νομοσχέδιο της κυβέρνησης 
Μητσοτάκη, με εντολοδόχους τον Πλεύρη και την 
Γκάγκα, αποδιοργανώνει το ΕΣΥ, προωθεί την ιδιω
τικοποίησή του και επιφέρει την πλήρη διάλυση της 
δημόσιας περίθαλψης, προς εξυπηρέτηση των ιδι
ωτικών συμφερόντων στον χώρο της υγείας. Με το 
άρθρο 10 καταργεί την πλήρη και αποκλειστική απα
σχόληση των νοσοκομειακών γιατρών, ανατρέπο- 
ντας τον ιδρυτικό νόμο του ΕΣΥ. Τους παρέχει τη δυ
νατότητα να έχουν ιδιωτικό ιατρείο ή να παρέχουν 
υπηρεσίες σε ιδιωτικές ιατρικές δομές ή να πληρώ
νονται από τους ασθενείς στα δημόσια νοσοκομεία. 
Αλλάζει, συνεπώς, δραματικά ο χαρακτήρας του 

ΕΣΥ, η καθολική, ισότιμη φροντίδα, που διασφάλιζαν 
οι δημόσιοι λειτουργοί, ιατροί αφοσιωμένοι στα νο
σοκομεία και στις λοιπές δημόσιες δομές υγείας, για 
την περίθαλψη των ασθενών, χωρίς οικονομικές συ
ναλλαγές.

Με το νέο εκτρωματικό νομοσχέδιο, οι δωρεάν 
υπηρεσίες που ίσχυαν επί 40 συνεχή χρόνια θα περι
ορίζονται και θα κυριαρχούν οι επί πληρωμή. Εμπο
ρευματοποιεί το κοινωνικό αγαθό της Υγείας και οι

ασθενείς θα αντιμετωπίζονται ως πελάτες. Θα πρέ
πει να βάλουν το χέρι βαθιά στην τσέπη, αλλιώς θα 
εμποδίζεται η πρόσβασή τους, θα υπάρξουν ακραίες 
ανισότητες στην Υγεία και υγειονομική φτώχια. Μας 
γυρνά δεκαετίες πολλές πίσω, που έπρεπε να που
λήσουν ένα χωράφι για να κάνουν μια εγχείρηση, 
αφού το προνόμιο της περίθαλψης το είχαν μόνο οι 
πλούσιοι ή οι έχοντες πολιτικό μέσον, μια και η Ν.Δ. 
στηρίζεται πάντα στο πελατειακό κράτος. Κάνει τους 
ασθενείς βορά των κερδοσκοπικών επιχειρηματι
κών ομίλων, τα συμφέροντα των οποίων εξυπηρετεί 
η νυν κυβέρνηση, η οποία τους επέτρεψε να θησαυ
ρίζουν κατά την πανδημία.

Εμπαίζει και απαξιώνει η κυβέρνηση Μητσοτάκη 
τους γιατρούς, που έδωσαν μάχες στην πρώτη γραμ
μή κατά της πανδημίας. Αρχικά 7.500 έμπειρους για
τρούς έθεσε παρανόμως σε αναστολή εργασίας, σε 
περίοδο υγειονομικής κρίσης, χωρίς να τους αντικα
ταστήσει, και άφησε τα δημόσια νοσοκομεία να κα- 
ταρρεύσουν, για να είναι πιο εύκολη η είσοδος των 
ιδιωτών. Η απόφαση, δε, του ΣτΕ (το ανώτατο ακυ
ρωτικό Δικαστήριο της χώρας μας) κρίνει αντισυ
νταγματική την απόφαση της κυβέρνησης, για πα
ράταση της αναστολής εργασίας στους ανεμβολία- 
στους εργαζομένους στο ΕΣΥ μέχρι 31/12/2022 και 
δίνει το "π ράσινο φως" για την επ ιστροφή τους.

Η αναστολή, εξάλλου, δε σχετίζεται με την προστα
σία της δημόσιας υγείας, όπως αποδεικνύει και το 
νέο ν/σ, αφού η κυβέρνηση της Ν.Δ. νοιάζεται μόνο 
για τα μεγάλα συμφέροντα της οικονομικής ολιγαρ
χίας και όχι για τα συμφέροντα της κοινωνικής πλει- 
οψηφίας.
Όσον αφορά, από την άλλη, στους εναπομείναντες 

γιατρούς, ενσωματώνει το άθλιο νέο ν/σ ένα 10%,

μόνο, αύξηση επί του μισθολογίου του 2017, ενώ το 
ΣτΕ υποχρεώνει το νέο μισθολόγιο να έχει βάση ανα
φοράς τις αποδοχές πριν τις περικοπές του 2012, 
που άγγιξαν σχεδόν το 60%. Επιφυλάσσει, ακόμη, 
μειώσεις αποδοχών για χιλιάδες ειδικευόμενους για
τρούς, που στηρίζουν το Εθνικό Σύστημα Υγείας.

Γενικευμένες, ωστόσο, είναι οι αντιδράσεις κατά 
του κατάπτυστου ν/σ, όλων των εμπλεκομένων 
στο ΕΣΥ, του Πανελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου, της 
αντιπολίτευσης και ειδικά της αξιωματικής. Ο ΣΥΡΙ- 
ΖΑ-Π.Σ. καταψηφίζει συνολικά το ν/σ αυτό, που δι
αλύει το ΕΣΥ και ζητά την απόσυρσή του. Προτείνει 
τη συγκρότηση ενός ευρύτατου κοινωνικού, συνδι
καλιστικού και πολιτικού μετώπου, να διατρανώσει 
"κάτω τα χέρια από το ΕΣΥ" και να εκφράσει το πάν
δημο αίτημα στήριξης και ενίσχυσης του Εθνικού Συ
στήματος Υγείας.

Η προοδευτική κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ., η οποία θα 
λάβει την εντολή του ελληνικού λαού στις επικείμε
νες εθνικές εκλογές, θα καταργήσει το αντικοινωνι
κό και αντιεθνικό αυτό νομοσχέδιο για τη Δευτερο
βάθμια Περίθαλψη. Θα εφαρμόσει το κυβερνητικό 
της πρόγραμμα για "το νέο ΕΣΥ" ανασυγκρότησης, 
διεύρυνσης, ενδυνάμωσης, εξυγίανσής του, με αύ
ξηση των δαπανών, στον ευρωπαϊκό μέσο όρο, για 
την υποστήριξη του δημόσιου κοινωνικού αγαθού 
της Υγείας, καθώς συνδέεται με τον πυρήνα της Δη
μοκρατίας και του Κράτους Δικαίου, με την κοινωνι
κή ανάταξη και συνοχή, καθώς και με την αναπτυξια
κή πορεία της Ελλάδας.

* Η Χρυσάνθη Καμπουράκη είναι μέλος της Ν. Επι
τροπής ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ. και π. υποψήφια βουλευτής.
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Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Θράσοβ! Ο Πλεύρη$ επιτέθηκε στο ΣιΕ 
επειδή δικαίωσε ious υγειονομικού»!
Αμετανόητος και πιστός στην πολιτική της κατασυκοφά
ντησης των ανεμβολίαστων υγειονομικών εμφανίστηκε για 
ακόμα μια φορά ο υπουργός Υγείας. Ο θάνος Πλεύρης 
φαίνεται πως ακόμα δεν έχει αποδεχτεί το μεγαλοπρεπές 
«χαστούκι» που του... έριξε το Συμβούλιο της Επικράτει
ας αναφορικά με την επιστροφή των ανεμβολίαστων υγει
ονομικών στο ΕΣΥ, και έτσι χθες χαρακτήρισε «επικίνδυ
νη» την απόφαση του ανώτατου ακυρωτικού δικαστηρίου.
«Η απόφαση είναι σεβαστή αλλά ταυτόχρονα επικίνδυνη» 
είπε χαρακτηριστικά ο θάνος Πλεύρης, ο οποίος πρόσθε- 
σε πως «το μέτρο του υπουργείου δεν θα ηαραταθεί», το
νίζοντας ωστόσο ότι «η απόφαση αποτελεί ήττα για τη δη
μόσια υγεία».

Ο ίδιος, μάλιστα, δεν δίστασε να χλευάσει τους ανθρώ
πους αυτούς, λέγοντας πως «γίνεται κάποιος να εμπιστευ
τεί έναν γιατρό που πιστεύει ότι το εμβόλιο αλλοιώνει το 
DNA;» Οσο, όμως, και αν ο θάνος Πλεύρης επιμένει στη 
γραμμή της ήττας, η ελληνική Δικαιοσύνη τον επαναφέρει 
στη νομιμότητα, αναγκάζοντας τον υπουργό Υγείας να βά
λει φρένο στον αυταρχικό του κατήφορο. Για αυτόν τον λό
γο, άλλωστε, στο υπουργείο Υγείας ετοιμάζονται πυρετω- 
δώς για τους όρους επιστροφής των ανεμβολίαστων. Οπως 
έχει γράφει η «δημοκρατία», το πιθανότερο σενάριο είναι η 
επιστροφή να γίνει με την επίδειξη τεστ, το κόστος του οποί
ου θα επωμίζεται ο υγειονομικός.

Ωστόσο, οι οριστικές αποφάσεις φαίνεται πως θα λη- 
φθούν από την επιτροπή εμπειρογνωμόνων, η οποία θα ει- 
σηγηθεί το πρωτόκολλο για την επιστροφή των ανεμβολί- 
αστων υγειονομικών. Υπενθυμίζεται πως οι ανεμβολίαστοι 
υγειονομικοί βρίσκονται σε αναστολή από τον περασμένο 
Σεπτέμβριο, όταν ο θάνος Πλεύρης αποφάσισε να τους θέ
σει εκτός ΕΣΥ, χαρακτηρίζοντας τους «επικίνδυνους για τη 
δημόσια υγεία».

.................................................... ................................. ■■ ■ ....................... ...........—

«Χαρακίρι» για 
το Μαχίμου 

το νομοσχέδιο 
για το ΕΣΥ

Ακόμα και οι φιλοκυβερνητικές ενώσεις των 
γιατρών είναι απέναντι στο «έκτρωμα» Γκάγκα

ολλαπλά εκτεθει
μένη είναι η κυ
βέρνηση με την 
κατάθεση του νο
μοσχεδίου για τη 

δευτεροβάθμια υγεία, καθώς μέ
χρι και αυτή την ώρα δεν έχει 
υπάρξει ούτε μια ένωση γιατρών 
η οποία να βάζει πλάτη στους 
θάνο Πλεύρη και Μίνα Γκάγκα. 
Ετσι, οι απομονωμένοι υπουρ
γοί Υγείας έχουν επωμιστεί την 
υπεράσπιση του συγκεκριμέ
νου νομοσχεδίου, γυρνώντας 
από τον έναν τηλεοπτικό σταθ
μό στον άλλο και παρουσιάζο
ντας μια πλήρως διαστρεβλωμέ
νη εικόνα.

Η απομόνωση των δύο υπουρ
γών Υγείας είναι τέτοια, που ακό
μα και οι «γαλάζιοι» βουλευτές δυ
σκολεύονται να δώσουν πειστικές 
απαντήσεις όταν ερωτώνται από 
δημοσιογράφους. Οι περισσό
τεροι αρκούνται στην αναπαρα
γωγή των «γαλάζιων» non paper, 
ενώ πολλά στελέχη του κόμματος 
από τον χώρο της υγείας έχουν 
εκφράσει την έντονη διαφωνία 
τους στις εσωτερικές διαδικασί
ες του κόμματος.

Το μεγάλο όμως πρόβλημα 
του Θάνου Πλεύρη και της Μί
νας Γκάγκα είναι η απώλεια των

«γαλάζιων» στελεχών του ιατρι
κού κόσμου. Μόνο τυχαίο δεν 
είναι εξάλλου το γεγονός πως 
για το συγκεκριμένο νομοσχέ
διο δεν έχουν κληθεί να μιλή
σουν δημόσια γιατροί που στο 
παρελθόν είχαν πιάσει... στασίδι 
στα τηλεοπτικά πλατό. Και πώς, 
άλλωστε, θα μπορούσε να γίνει 
διαφορετικά, αφού μέχρι και ο 
Πανελλήνιος Ιατρικός Σύλλο
γος, που αποτελεί το νούμερο 
ένα «γαλάζιο» προπύργιο, έπεσε.

Γνωρίζοντας μάλιστα την έν
δεια των επιχειρημάτων τους, 
τόσο ο θάνος Πλεύρης όσο και 
η Μίνα Γκάγκα αποφεύγουν με 
κάθε τρόπο τη δημόσια συζήτη
ση με τους εκπροσώπους των 
νοσοκομειακών γιατρών. Σύμ
φωνα με πληροφορίες της «δη
μοκρατίας» οι προτάσεις είναι 
πολλές, όμως επισταμένα τα επι
τελεία των υπουργών προτιμούν 
την ασφάλεια των συνεντεύξε
ων χωρίς την παρουσία των ενο
χλητικών γιατρών.

Ενδεικτικό είναι πως χθες, 
με λίγη ώρα διαφορά, ο θάνος 
Πλεύρης και η Μίνα Γκάγκα, 
αυτοθαυμαζόμενοι για τη μεγά
λη μεταρρύθμιση που φέρνουν 
-όπως οι ίδιοι δηλώσουν-, έδω
σαν συνεντεύξεις χωρίς την πα-

Mt

Λ

Διαμαρτυρία υγειονομι
κών. Ενθετη: Η αναττλη- 
ρώτρια υπουργός Υγείας 
Μ. Γ κάγκα

Η ηγεσία 
ίου υπ. Υγείαε 
υπερασπίζεται 
στα κανάλια ns 

«μεταρρυθμίσει», 
κατασυκοφαντώντα8 
tis αντίθετε» απόψει»

Γέμισαν yores τα εξωτερικά 
ιατρεία στην Αλεξανδρούπολη
ΣΕ ΚΑΙΑΦΥΠΟ ζώων φαίνεται ότι έχει μετατραπεί το Νοσοκομείο Αλεξαν
δρούπολης, όπου εμφανίστηκαν αρχικά περιστέρια μέσα στους θαλάμους 
ασθενών και τώρα άρχισαν να εμφανίζονται και γάτες (!).

Οι καταγγελίες από ασθενείς του νοσοκομείου είναι πολλές, όπως και τα 
βίντεο που ανεβάζουν στο διαδίκτυο με γάτες να διασχίζουν ανεξέλεγκτα 
τους διαδρόμους και να «επισκέπτονται» τους ασθενείς στα δωμάπα νοση
λείας τους. Τα παραπάνω αποκαλύπτουν οι ασθενείς που δημοσιοποίησαν 
βίντεο στο οποίο φαίνεται ολοκάθαρα μια μαύρη γάτα να τριγυρνάει άνετη 
στους διαδρόμους των εξωτερικών ιατρείων. Το προσωπικό φαίνεται όπ δεν 
έχει πάρει είδηση ούτε αυτή τη φορά τι συμβαίνει στον χώρο του νοσοκομεί
ου, ενώ οι ασθενείς που περιμένουν να εξεταστούν μένουν άναυδοι μπρο
στά στο θέαμα, την ώρα που η μικρή εμπιστοσύνη που τους είχε απομείνει 
για πς υπηρεσίες του νοσοκομείου άρχισε να κλονίζεται και αυτή!
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ρουσία εκπροσώπων των για
τρών ή της αντίθετης άποψης.

Το εντυπωσιακό στοιχείο 
όμως, το οποίο και αποδεικνύ- 
ει την καθεστωτική λογική αυτής 
της κυβέρνησης, αλλά και του 
συστήματος εξουσίας, είναι πως 
οι δύο υπουργοί δεν αρκούνται 
απλά στη φίμωση της αντίθετης 
άποψης και του δημόσιου διαλό
γου, αλλά, αντίθετα, επενδύουν 
στην κατασυκοφάντηση των για
τρών, επιμένοντας να μιλάνε για 
οικτρές μειονότητες.

Και το ερώτημα που τίθεται ευ
θέως είναι ένα, γιατί η κυβέρνηση 
προωθεί ένα σχέδιο με το όποιο 
διαφωνούν όλοι; Η απάντηση στο 
ερώτημα αυτό σχετίζεται με τις νε
οφιλελεύθερες ιδέες που έχουν 
κυριαρχήσει στο Μαξίμου, αλ
λά και με την αλληλεξάρτηση της 
ηγετικής ομάδας Μητσοτάκη με τα 
μεγάλα συμφέροντα.

Το στοίχημα, εξάλλου, της 
ιδιωτικοποίησης της υγείας εί
ναι τεράστιο, με πολλαπλά οφέ
λη. Οχι όμως για τον λαό!

Ξέρει κάτι; Δεν αποκλείει νέα διεθνή 
πανδημία η επίτροπος Υγεία» ins Ε.Ε.
Ανησυχία προκάλεσε η χθεσινή παρέμβαση της επιτρόπου Υγεί
ας της Ευρωπαϊκής Ενωσης Στέλλας Κυριακίδου, η οποία δεν 
απέκλεισε το ενδεχόμενο μιας νέας παγκόσμιας πανδημίας. «Τα 
τελευταία τρία χρόνια έμαθα ποτέ να μη λέω ποτέ» ήταν η απά
ντηση που έδωσε σε ερώτηση για τον κίνδυνο μιας νέας πανδη
μίας. «Ο κορονοϊός ήταν μια άνευ προηγουμένου υγειονομική 
κρίση που κανείς δεν μπορούσε να προβλέψει.

Αυτό που ξέρω, όμως, είναι ότι εάν έχουμε -ειλικρινά ελπί
ζω να μην έχουμε- ακόμη μια άνευ προηγουμένου υγειονομική 
κρίση, θα είμαστε καλύτερα προετοιμασμένοι να την αντιμετω
πίσουμε» είπε χαρακτηριστικά. Η παρέμβαση αυτή, όπως είναι 
λογικό, δεν μπορεί παρά να δημιουργεί προβληματισμό και να 
εγείρει ερωτήματα.

Ελεοθ! Εσπασε σωλήναε και 
«πνίγηκε)) το Κρατικό ΝίκαιαεΣτην Εντατικά 

τετράχρονη 
που κατάπιε 
ένα στραγάλι!
Μάχη για να κρατηθεί στη 
ζωή δίνει ένα 4χρονο κο
ριτσάκι από τη Σαντορί
νη, το οποίο κατάπιε ένα 
στραγάλι, που έφραξε τον 
δεξιό πνεύμονά της. Η μι
κρή παραμένει διασωλη- 
νωμένη και σε καταστο
λή στην Εντατική, αλλά οι 
γιατροί εμφανίζονται κα- 
θησυχαστικοί.

Η τρομακτική περιπέ
τεια για τη μικρούλα άρ
χισε την Τρίτη, όταν στρα
βοκατάπιε το στραγάλι 
και άρχισε να αντιμετωπί
ζει σοβαρό αναπνευστικό 
πρόβλημα. Αμέσως μετα
φέρθηκε αηό τη Σαντορί
νη εσπευσμένα στη Μο
νάδα Εντατικής θεραπεί
ας Παίδων του Πανεπι
στημιακού Νοσοκομείου 
Ηρακλείου.

Λόγω της σοβαρότη
τας της κατάστασής της 
και της δύσπνοιας που εί
χε, αμέσως μόλις έφτα
σε στο αεροδρόμιο του 
Ηρακλείου, διασωληνώ- 
θηκε από τον γιατρό αε- 
ροκομιδών και τον για
τρό του ΕΚΑΒ και στη συ
νέχεια μεταφέρθηκε στο 
ΠΑΓΝΗ. «Το παιδί όταν 
ήρθε ήταν σε άσχημη κα
τάσταση, όμως αντιμετω
πίστηκε πολύ γρήγορα 
από τους γιατρούς και πλέ
ον ελπίζουμε όλα να πάνε 
καλά» ανέφερε ο διοικητής 
της ΥΠΕ Κρήτης Νεκτάρι
ος Παπαβασιλείου.

Σύμφωνα με όσα δή
λωσε ο διοικητής του ΠΑ
ΓΝΗ Γιώργος Χαλκιαδά- 
κης, το παιδί, όταν έφτασε 
στο νοσοκομείο, είχε χα
μηλό κορεσμό οξυγόνου. 
Οι γιατροί προχώρησαν 
στην αφαίρεση ενδοσκο- 
ηικά του ξηρού καρπού 
που είχε αποφράξει τον 
δεξιό του πνεύμονα (δεξι
ός στελεχιαίος βρόγχος).

Η 4χρονη στη συνέ
χεια εισήχθη στη ΜΕΘ 
Παίδων, όπου εξακολου
θεί να νοσηλεύεται δια- 
σωληνωμένη και σε κα
ταστολή. Ωστόσο, σύμ
φωνα με τον διοικητή του 
ΠΑΓΝΗ, η κατάσταση της 
υγείας της είναι βελτιωμέ
νη. Στο πλευρό της σε αυ
τή τη δύσκολη στιγμή είναι 
οι γονείς της.

ΕΝΑΣ σπασμένος σωλήνας 
ήταν αρκετός ώστε το Κρατι
κό Νίκαιας να πλημμυρίσει και 
το επιτελικό κράτος να «πνιγεί» 
μέσα στα λασπόνερα. Σε χώ
ρα της Υποσαχάριας Αφρικής 
παραπέμπουν οι εικόνες από 
το Κρατικό Νίκαιας, που είδαν 
χθες το φως της δημοσιότητας. 
Εξαιτίας ενός σπασμένου σω
λήνα, όλη η κλινική Covid-19 
πλημμύρισε, με αποτέλεσμα 
ασθενείς, συνοδοί και γιατροί 
να βιώσουν ακόμα μία οδυνη
ρή εμπειρία μέσα σε δημόσιο 
νοσοκομείο.

Τα προβλήματα όμως δεν 
τελείωσαν εύκολα και αυτό δι
ότι ένα από τα κεντρικότερα νο
σοκομεία της χώρας δεν διαθέ
τει υδραυλικό. Αποτέλεσμα, η 
κλινική Covid-19 να μετατρα
πεί σε μια μικρή λίμνη για ώρες 
ολόκληρες και ασθενείς να με- 
ταφέρονται άρον άρον σε άλλες

ΑΣΚΗΣΗ ετοιμότητας μερικής 
εκκένωσης του ΑΧΕΠΑ πραγ
ματοποιήθηκε χθες το πρωί, 
ώστε να ελεγχθεί η ετοιμότητα 
του προσωπικού και των Αρ
χών της πόλης στη διαχείριση 
μιας πιθανής έκτακτης κατά
στασης στο νοσοκομείο.

Σύμφωνα με το σενάριο, 
καταστροφικός σεισμός «χτύ
πησε» τη Θεσσαλονίκη γύρω 
στις 11.00. Στο ΑΧΕΠΑ ήχη
σαν σειρήνες, δύο κλινικές 
υπέστησαν μεγάλες υλικές ζη
μιές και διατάχθηκε η άμεση 
εκκένωσή τους.

Το προσωπικό του νοσο
κομείου με τη βοήθεια του 
ΕΚΑΒ, της Πυροσβεστικής και 
της Αστυνομίας μετέφερε τους 
ασθενείς από τους χώρους δι
αφυγής σε πρόχειρες σκηνές

κλινικές. Σύμφωνα με παθολό
γο του νοσοκομείου, ο σωλή
νας του καλοριφέρ έσπασε λό
γω φυσικής φθοράς ύστερα 
από τόσα χρόνια.

Πρόκειται, μάλιστα, για τον 
ίδιο θάλαμο που πριν από έναν 
χρόνο είχαμε καταγγείλει ότι 
υπήρχε πρόβλημα στη λειτουρ
γία των οξυγόνων, όταν νοση- 
λεύτρια πριν από δύο μήνες κα
τά τη διάρκεια της δουλειάς της 
είχε ακουμπήσει γυμνό καλώ
διο στον τοίχο και είχε πάθει 
ηλεκτροπληξία.

Σημειώνεται ότι ήδη από το 
2019 η ΠΟΕΔΗΝ είχε καταφερ
θεί σαφώς κατά του διοικητή 
που διόρισε η κυβέρνηση Μη
τσοτάκη στο Νίκαιας. 0 πρό
εδρός της Μ. Γιαννάκος είχε 
αναφερθεί σε συνέντευξή του 
στον διοικητή του νοσοκομεί
ου, τον οποίο είχε χαρακτηρίσει 
ανασφάλιστο και ανεπάγγελτο.

που στήθηκαν στον αύλειο 
χώρο του νοσοκομείου.

Μέσα στα συντρίμμια 
υπήρχαν εγκλωβισμένοι και 
πολυτραυματίες. Το προσωπι
κό τούς κατέγραψε και σημεί
ωσε το ιστορικό τους, ενώ, πα
ράλληλα, δόθηκε και ψυχολο
γική υποστήριξη. Η Πυροσβε
στική έσπευσε να κατασβέσει 
φωτιά, καθώς υπήρχε φόβος 
για ισχυρή έκρηξη λόγω των 
αγωγών οξυγόνου.

Την άσκηση, που ολοκλη
ρώθηκε με επιτυχία, παρακο
λούθησαν ο διοικητής της 4ης 
ΥΠΕ Δημήτρης Τσαλικάκης, ο 
πρύτανης του ΑΠΘ Νίκος Πα- 
παϊωάννου, εκπρόσωποι της 
ΕΛ.ΑΣ., της Πυροσβεστικής, 
του ΕΚΑΒ και οι διευθυντές 
του νοσοκομείου.

ΑΧΕΠΑ; Ασκηση εκκένωσηε 
από καταστροφικό σεισμό!
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1  Απεργία σήμερα στα νοσοκο συλλαλητήριο στη
Βουλή

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,13 Ημερομηνία
έκδοσης:

01-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1118.0 cm² Κυκλοφορία: 1450

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΝΟΜΟΣΧΕΔΙΟ - ΕΚΤΡΟΜΑ ΓΙΑ ΤΗΝ ΥΓΕΙΑ

Απεργία σήμερα στα νοσοκο 
συλλαλητήριο στη Βουλή

Στη 1 μ.μ. καλούν υγειονομικοί, εργατικά σωματεία και φορείς 
I Στάσεις εργασίας αηό ΑΔΕΔΥ, ΠΟΕΔΗΝ και τα Εργατικά 
Κέντρα της Αττικής \ Συγκεντρώσεις και σε άλλες πόλεις
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1  Απεργία σήμερα στα νοσοκο συλλαλητήριο στη Βουλή
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,13 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-12-2022

ΝΟΜΟΣΧΕΔΙΟ - ΕΚΤΡΩΜΑ ΓΙΑ ΤΗ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑΚΗ ΠΕΡΙΘΑΛΨΗ

Πανελλαδικός ξεσηκωμός ενάντια στο νέο έγκλημα
Σήμερα στη 1 μ.μ. στη Βουλή το μεγάλο αγωνιστικό ραντεβού της Αθήνας. Στις 6 μ.μ. στο Αγαλμα Βενιζέλου 
στη Θεσσαλονίκη. Συγκεντρώσεις σε πολλές πόλεις

Μ
ε τα σημερινά μεγάλα συλλαλητήρια σε 
Αθήνα και Θεσσαλονίκη, με συγκεντρώ
σεις σε μια σειρά πόλεις όλης της χώ
ρας κορυφώνονται οι λαϊκές αντιδράσεις στο 

νομοσχέδιο - έκτρωμα για τη δευτεροβάθμια 
περίθαλψη.

Τα εργατικά σωματεία και οι φορείς που έχουν 
εκφράσει την αντίθεσή τους με το νομοσχέδιο 
είναι εκατοντάδες, ενώ για σήμερα προγραμ
ματίζονται και απεργίες και στάσεις εργασίας.

Πιο συγκεκριμένα, η ΟΕΝΓΕ έχει προκηρύ
ξει 24ωρη πανελλαδική απεργία, ενώ η ΠΟΕΔΗΝ προχωρά σε στά
ση εργασίας (11 π.μ. με 3 μ.μ.)· Με απόφαση της ΑΔΕΔΥ οι εργα
ζόμενοι στο Δημόσιο προχωρούν σε στάση εργασίας από τις 12 μ. 
μέχρι τη λήξη του ωραρίου.

Στην Αθήνα μεγάλο συλλαλητήριο προγραμματίζεται στη 1 μ.μ. στη 
Βουλή. Στάση εργασίας για τη συμμετοχή στη συγκέντρωση έχουν προ
κηρύξει από τις 12 μ. μέχρι τις 3 μ.μ. τα Εργατικά Κέντρα Αθήνας, Πει
ραιά, Λαυρίου - Ανατολικής Αττικής και Ελευσίνας - Δυτικής Αττικής.

Στη Θεσσαλονίκη
Στη Θεσσαλονίκη, σε συμμετοχή στην αυριανή κινητοποίηση της Ε- 

ΝΙΘ, στη 1 το μεσημέρι, στα γραφεία της 3ης και 4ης ΥΠΕ, καλεί και η Ε
νωση Δημοσιοϋπαλληλικών Οργανώσεων (NT ΑΔΕΔΥ), η οποία προκήρυ
ξε στάση εργασίας από τις 12 μ. έως τις 3 μ.μ. Επίσης, συλλαλητήριο προ
γραμματίζεται για τις 6 μ.μ. στο Αγαλμα Βενιζέλου, με τη συμμετοχή ερ
γατικών σωματείων.

Εκατοντάδες οι αποφάσεις 
συνδικαλιστικών οργανώσεων

Ηδη μέχρι στιγμής εκατοντάδες συνδικαλιστικές οργανώσεις καταδικά
ζουν το νομοσχέδιο και συμμετέχουν στις κινητοποιήσεις. Πιο συγκεκρι
μένα, και πέρα από τις παραπάνω συνδικαλιστικές οργανώσεις:

Εργατικά Κέντρα: Αθήνας, Νάουσας, Σάμου, Λαμίας, Αρτας, Κεφαλο- 
νιάς και Ιθάκης, Ζακύνθου, Φωκίδας, Ν. Λάρισας, Λευκάδας - Βόνιτσας, 
Βόρειου Συγκροτήματος Δωδεκανήσου, Λαυρίου - Ανατ. Αττικής, Ν. Λέσβου 
και παράρτημα Λήμνου, Πάτρας, Θεσπρωτίας, Περ. Πρωτοδικείου Αμαλι- 
άδας, Ν. Ιωαννίνων, Ηρακλείου, Αγρίνιου, Κέρκυρας, Θήβας, Καρδίτσας.

Ομοσπονδίες: Οικοδόμων, Νοσοκομειακών Γιατρών, Φαρμάκου, Ειδι
κής Αγωγής, Κλωστοϋφαντουργίας, Εμφιαλωμένων Ποτών, Τύπου - Χάρ
του, Γάλακτος - Τροφίμων - Ποτών, ΠΟΣΠΕΡΤ, Λογιστών 

Επίσης, πάνω από 150 σωματεία εργαζομένων από όλους τους κλάδους 
του ιδιωτικού και δημόσιου τομέα, αλλά και φορείς αυτοαπασχολούμενων, 
αγροτών, συνταξιούχων.

Το ΠΑΜΕ
«Να σημάνει συναγερμός. Δίνουν τη χαριστική βολή στο δημόσιο σύ

στημα Υγείας, σε μία περίοδο που το λαϊκό εισόδημα κατασπαράζεται από 
τις αυξήσεις φωτιά στο ρεύμα, στα καύσιμα, στα είδη πλατιάς λαϊκής κα
τανάλωσης. Το νομοσχέδιο - έκτρωμα για τη δευτεροβάθμια περίθαλψη

πρέπει να απορριφθεί από τον λαό μας!», υπογραμμίζει το ΠΑΜΕ. Και θυ
μίζει την πείρα από την περίοδο της πανδημίας, που έδειξε ότι «ο λαός σε 
μια γροθιά με τους υγειονομικούς μπορούν να παλέψουν και να υπερασπι
στούν τη ζωή τους, την υγεία τους, τα δικαιώματά τους».

«Καμία ανοχή! Καμία αναμονή! Ολοι στον αγώνα!», σημειώνει το ΠΑΜΕ, 
«για αποκλειστικά και δωρεάν σύγχρονες υπηρεσίες Υγείας για τον λαό μας!

Για τη στελέχωση των δημόσιων μονάδων Υγείας με μαζικές προσλήψεις 
μόνιμου προσωπικού, με ουσιαστικές αυξήσεις στον μισθό τους.

Για γενναία αύξηση της κρατικής χρηματοδότησης του δημόσιου συ
στήματος Υγείας.

Για να μην κλείσει, να μη συγχωνευτεί κανένα νοσοκομείο, κανένα Κέ
ντρο Υγείας».

ΗΟΒΣΑ
Με κάθε τρόπο την απεργία των νοσοκομειακών γιατρών και τις σημε

ρινές συγκεντρώσεις στηρίζει και η Ομοσπονδία Βιοτεχνικών Σωμα
τείων Αττικής (ΟΒΣΑ), σημειώνοντας ότι «ο αγώνας που δίνουν οι υγει
ονομικοί κάθε μέρα, με πενιχρά μέσα για να σώσουν ζωές, είναι και δικός 
μας αγώνας. Είναι ο αγώνας που δίνει κάθε λαϊκή οικογένεια όταν κάποιο 
μέλος της αντιμετωπίζει κάποιο σοβαρό πρόβλημα Υγείας».

Στην πάλη με τους εργαζόμενους 
και οι αυριανοί γιατροί

Την αντίθεσή τους στο νομοσχέδιο για τη δευτεροβάθμια περίθαλψη εκ
φράζουν με αποφάσεις τους οι Φοιτητικοί Σύλλογοι των σχολών Υγεί- 
ας της χώρας, ενώνοντας τις φωνές τους με τους υγειονομικούς και τα 
σωματεία στις κινητοποιήσεις για την απόσυρσή του. Σχετικές αποφάσεις 
έχουν πάρει οι Σύλλογοι Ιατρικής Αθήνας, Οδοντιατρικής Αθήνας, Ιατρι
κής Ιωαννίνων, ΑΠΘ, Λάρισας και Πάτρας και έπεται συνέχεια.

Σε μαζική συμμετοχή στο συλλαλητήριο της Πέμπτης ενάντια στο νο
μοσχέδιο καλεί και η Εκτελεστική Γραμματεία του Μετώπου Αγώνα 
Σπουδαστών.

Η ΟΓΕ
Στη σημερινή συγκέντρωση στη Βουλή καλεί και η Ομοσπονδία Γυ

ναικών Ελλάδας. «Δεν υποτασσόμαστε στην πολιτική που θέλει τους α
σθενείς πελάτες, την Υγεία εμπόρευμα, το ΕΣΥ προθάλαμο των ιδιωτικών 
ιατρείων», τονίζει στο κάλεσμά της και διεκδικεί «αποκλειστικά δημόσια 
και δωρεάν Υγεία με κατάργηση κάθε επιχειρηματικής δραστηριότητας».

| Συγκεντρώσεις 
| σε όλη τη χώρα
I · Αθήνα, 1 μ.μ., στη Βουλή I · Θεσσαλονίκη, 6 μ.μ., Αγαλμα 
I Βενιζέλου
? · Πάτρα, 1 μ.μ., έξω από την 6η 

ΥΠΕ
• Αγρίνιο, 1 μ.μ., στο Νοσοκομείο
• Αλεξανδρούπολη, 10 π.μ., στο
Νοσοκομείο
• Βόλος, 1 μ.μ., στην πύλη του 
Νοσοκομείου
• Γιάννενα, 12 μ., στην Περιφέ
ρεια
• Γιαννιτσά, 1.30 μ.μ., στην πύ
λη του Νοσοκομείου
• Γρεβενά, 11 π.μ., στην πύλη του 
Νοσοκομείου
• Δράμα, 11.30 π.μ., στην πύλη 
του Νοσοκομείου
• Ηράκλειο, 12 μ., στην πλ. Ε
λευθερίας
• Ικαρία, 6 μ.μ., στην πλ. Ευδήλου
• Καβάλα, 6 μ.μ., στην κεντρι
κή πλατεία
• Καρδίτσα, 12.30 π.μ., στην πύ
λη του Νοσοκομείου
• Κατερίνη, 6.30 μ.μ., στο Σιντρι
βάνι - Πλατάνι
• Κέρκυρα, 12 μ., στο Γενικό Νο
σοκομείο
• Καστοριά, 8.30 π.μ., έξω από 
την πύλη του Νοσοκομείου
• Κοζάνη, 6.30 μ.μ., στην πλατεία
• Λάρισα, 12.30 μ.μ., στην κε
ντρική πλατεία
• Λέσβος, 10 π.μ., στον αύλειο 
χώρο του Νοσοκομείου
• Λευκάδα, 12.30 μ.μ., στο Νο
σοκομείο
• Λήμνος, 12.30 μ.μ., στο Νο
σοκομείο
• Λιβαδειά, 10 π.μ., στα Επείγο
ντα του Νοσοκομείου
• Σάμος, 6 μ.μ., πλ. Πυθαγόρα 
στο Βαθύ
• Σέρρες, 9 π.μ., στο Νοσοκομείο
• Τρίκαλα, 12.30 μ.μ., στο ΤΕΠ 
του Νοσοκομείου και συλλαλητή
ριο την Παρασκευή 2/12, στις 5.30 
μ.μ. στην πλατεία Ρήγα Φεραίου
• Ξάνθη, 6.30 μ.μ., στην κεντρι
κή πλατεία
• Χίος, 6 μ.μ., στην είσοδο της Α- 
πλωταριάς.

Η παραπέρα εμπορευματοποίηση της Υγείας του λαού αποτυπώνεται σε κάθε άρθρο
Σήμερα εισάγεται στην Ολομέλεια της Βουλής / Την «ελευθερία» του μεροκαματιάρη να πληρώνει υπερασπίζεται η κυβέρνηση, τον «συμπληρωματικό ρόλο» των 
«κορακιών» της Υγείας ο ΣΥΡΙΖΑ

Σ
την Ολομέλεια της Βουλής εισέρχεται σήμερα, Πέμπτη, το κα
τάπτυστο νομοσχέδιο της κυβέρνησης για τη δευτερο
βάθμια περίθαλψη, το οποίο έχει ήδη απορριφθεί και κατα
δικαστεί από χιλιάδες εργαζόμενους στην Υγεία, από σύσσωμους 

τους συνδικαλιστικούς τους φορείς, όπως και από εκατοντάδες 
μαζικούς φορείς από όλη την Ελλάδα.

Κατά τη χτεσινή και τελευταία μέρα στην αρμόδια Επιτροπή 
της Βουλής η αναπληρώτρια υπουργός Υγείας, Μ. Γκάγκα, 
δείχνοντας και τις βαθύτερες αντιδραστικές στοχεύσεις της κυ
βέρνησης, επικαλέστηκε το παράδειγμα της Ολλανδίας, λέγο
ντας ότι «έχει ένα από τα καλύτερα συστήματα στην Ευρώπη», 
ένα σύστημα που «πληρώνεται από ιδιωτικές ασφάλειες (...) πλη
ρώνει ο ασφαλισμένος και έχει πρόσβαση στο ΕΣΥ με ιδιωτική α
σφάλεια και έχει πλήρη πρόσβαση σε όλα τα νοσοκομεία». Ξεκα
θάρισε ότι αυτό θέλει και η κυβέρνηση, «κάθε Ελληνας πολίτης 
να έχει επιλογή αν θέλει να πληρώσει επιπλέον ή αν θέλει 
να έχει άλλου είδους νοσηλεία να το κάνει».

Από την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ ο εισηγητής του, Α. Ξανθός, αφού 
υπερασπίστηκε το «δημόσιο ΕΣΥ», έσπευσε να ξεκαθαρίσει τη θέ
ση του κόμματός του για την επιχειρηματική δράση στην Υγεία. 
Οπως είπε, «ο ιδιωτικός τομέας έχει και θα συνεχίσει να έχει έναν 
συμπληρωματικό και επικουρικό ρόλο», «μπορεί να καλύψει σε ο

ρισμένες περιπτώσεις ανάγκες που το ΕΣΥ δεν μπορεί να καλύψει 
σε εύλογο χρονικό διάστημα με επάρκεια, με πληρότητα κ.λπ.».

Σίγουρη η επιδείνωση των όρων περίθαλψης
Ο ειδικός αγορητής του ΚΚΕ, Γιώργος Λαμπρούλης, κατά 

τη χτεσινή συνεδρίαση, αναφέρθηκε και σε άλλα επιμέρους άρ
θρα του νομοσχεδίου στα οποία, όπως σημείωσε, καθώς και σε 
κάθε άρθρο του, αποτυπώνονται η εμπορευματοποίηση της Υ
γείας, η επιδείνωση των όρων περίθαλψης, η καθιέρωση σε 
μεγαλύτερη κλίμακα επιπλέον πληρωμών από τους ασθε
νείς, το σπρώξιμο των γιατρών στον ανταγωνισμό του ιδιω
τικού έργου με προσδοκία αύξησης του εισοδήματος τους, 
κάτι που τελικά θα αφορά λίγους, με τους περισσότερους να κα
ταλήξουν να εργάζονται με ακόμα πιο επαχθείς οικονομικούς, ερ
γασιακούς και επιστημονικούς όρους.

Αναφέρθηκε ενδεικτικά στα άρθρα της «αξιολόγησης» του 
προσωπικού, τα οποία είναι ενταγμένα στη λογική της λειτουρ
γίας των νοσοκομείων ως αυτοχρηματοδοτούμενων μονάδων, με 
κριτήριο το πόσο πιο φθηνά θα στοιχίζει ο ασθενής και όχι η κά
λυψη των σύγχρονων αναγκών.

Αντίστοιχα οι ρυθμίσεις για τα Τμήματα Επειγόντων Περι

στατικών ουσιαστικά προβλέπουν ότι μπορούν να δημιουργού- 
νται όπου χρειάζεται, αλλά με το γνωστό κριτήριο του «κόστους 
- οφέλους».

Τα άρθρα 42 - 47, που αφορούν τις ιδιωτικές κλινικές, ικανο
ποιούν ακόμα και «φωτογραφικά» τις ανάγκες της ιδιωτικής επιχει
ρηματικής δράσης στην Υγεία, βγάζοντας από τη μέση τα όποια νο
μικά κωλύματα υπήρχαν μέχρι σήμερα στη δράση των κλινικαρχών.

Για το άρθρο 53, που προβλέπει την αλλαγή του ωραρίου της 
λειτουργίας των φαρμακαποθηκών, ο Γ. Λαμπρούλης τόνισε 
ότι καταργεί την πενθήμερη εργασία στους φαρμακοϋπαλλήλους 
και καθιερώνει την επέκταση της λειτουργίας των αποθηκών και 
τα Σάββατα, καθιερώνοντας γι' αυτούς εξοντωτικά ωράρια.

Αναφέρθηκε στις ρυθμίσεις για την προαγωγή του φυσικού 
τοκετού, σημειώνοντας ότι με έμμεσο τρόπο σχετίζονται με την 
αντίληψη του τοκετού στο σπίτι, όπου με τον μανδύα του προο- 
δευτισμού επαναφέρονται αναχρονιστικές μέθοδοι και συνθήκες 
του τοκετού, απορρίπτοντας όλες τις σύγχρονες δυνατότητες της 
επιστήμης και της τεχνολογίας για την ασφάλειά του.

Εξέφρασε την αντίθεση του ΚΚΕ και στο μισθολόγιο των 
γιατρών, τονίζοντας ότι είναι φανερή η προσπάθεια της κυβέρ
νησης να διατηρήσει το κόστος εργασίας των γιατρών σε χαμηλά 
επίπεδα, στο όνομα της δημοσιονομικής σταθερότητας.
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1  Τον χαβά του ο υπουργός Υγείας
Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 22 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

135.24 cm² Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τον χαβά too ο unoopyos Yycias
Αμετανόητος και πιστός στην πολτπκή της κατα- 
συκοφάντησης των ανεμβολίαστων υγειονομπ 
κών εμφανίστηκε ακόμα μία φορά ο υπουργός 
Υγείας. Ο θάνος Πλεύρης φαίνεται πως ακόμα 
δεν έχει αποδεχτεί το μεγαλοπρεπές «χαστού
κι» που του... έριξε το Συμβούλιο της Επικράτει
ας αναφορικά με την επιστροφή των ανεμβολί
αστων υγειονομικών στο ΕΣΥ κι έτσι χθες χαρα
κτήρισε «επικίνδυνη» την απόφαση του ανώτα
του ακυρωτικού δικαστηρίου.

«Η απόφαση είναι σεβαστή αλλά ταυτόχρο
να επικίνδυνη» είπε χαρακτηριστικά ο θάνος 
Πλεύρης, ο οποίος προσέθεσε πως «το μέτρο 
του υπουργείου δεν θα παρσταθεί», τονίζοντας 
ωστόσο ότι «η απόφαση αποτελεί ήττα για τη δη
μόσια υγεία». Ο ίδιος, μάλιστα, δεν δίστασε να 
χλευάσει τους ανθρώπους αυτούς, λέγοντας

πως «γίνεται κάποιος να εμπιστευτεί έναν για
τρό που πιστεύει ότι το εμβόλιο αλλοιώνει DNA;» 
Οσο όμως κι αν ο θάνος Πλεύρης επιμένει στη 
γραμμή της ήττας, η ελληνική Δικαιοσύνη τον 
επαναφέρει στη νομιμότητα, αναγκάζοντας τον 
υπουργό Υγείας να βάλει φρένο στον αυταρχι
κό του κατήφορο. Γα αυτόν τον λόγο, άλλωστε, 
στο υπουργείο Υ/είας ετοιμάζονται πυρετωδώς 
για τους όρους επιστροφής των ανεμβολίαστων.

Οπως έχει γράψει η «Espresso», το πιθανό
τερο σενάριο είναι η επιστροφή να γίνει με την 
επίδειξη τεστ, το κόστος του οποίου θα επωμίζε
ται ο υγειονομικός. Ωστόσο, οι οριστικές αποφά
σεις φαίνεται πως θα ληφθούν από την επιτρο
πή εμπειρογνωμόνων, η οποία θα εισηγηθεί το 
πρωτόκολλο για την επιστροφή των ανεμβολία
στων υγειονομικών.
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1  «Βούρκος» το Κρατικό Νίκαιας
Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 22 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

130.57 cm² Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Βούρκοβ» το Κρατικό Νίκαιαβ
Ενας σπασμένος σωλήνας ήταν αρκετός ώστε 
το Κρατικό Νίκαιας να πλημμυρίσει και το επιτε
λικό κρότος να «πνιγεί» μέσα στα λασπόνερα. Σε 
χώρα της Υποσαχάριας Αφρικής παραπέμπουν 
οι εικόνες από το Κρατικό Νίκαιας, που είδαν 
χθες το φως της δημοσιότητας.

Εξαιτίας ενός σπασμένου σωλήνα, όλη η 
κλινική Covid-19 πλημμύρισε, με αποτέλεσμα 
ασθενείς, συνοδοί και γιατροί να βιώσουν ακό
μα μια οδυνηρή εμπειρία μέσα σε δημόσιο νο
σοκομείο. Τα προβλήματα όμως δεν τελείω
σαν εύκολα και αυτό διότι ένα από τα κεντρι
κότερα νοσοκομεία της χώρας δεν διαθέτει 
υδραυλικό. Αποτέλεσμα, η κλινική Covid-19 να 
μετατραπεί σε μια μικρή λίμνη για ώρες ολό
κληρες και ασθενείς να μεταφέρονται άρον 
άρον σε άλλες κλινικές. Σύμφωνα με παθο

λόγο του νοσοκομείου, ο σωλήνας του καλο
ριφέρ έσπασε λόγω φυσικής φθοράς ύστερα 
από τόσα χρόνια.

Πρόκειται, μάλιστα, για τον ίδιο θάλαμο 
που πριν από έναν χρόνο είχαμε καταγγείλει ότι 
υπήρχε πρόβλημα στη λειτουργία των οξυγόνων, 
όταν νοσηλεύτρια πριν από δύο μήνες, κατά τη 
διάρκεια της δουλειάς της, είχε ακουμπήσει γυ
μνό καλώδιο στον τοίχο και είχε πάθει ηλεκτρο
πληξία. Σημειώνεται ότι ήδη από το 2019 η ΠΟ- 
ΕΔΗΝ είχε καταφερθεί σαφώς κατά του διοικη
τή που διόρισε η κυβέρνηση Μητσοτάκη στο Νί
καιας.

Ο πρόεδρός της Μ. Γιαννάκος είχε αναφερ
θεί σε συνέντευξή του στον διοικητή του νοσοκο
μείου, τον οποίο είχε χαρακτηρίσει ανασφάλιστο 
και ανεπάγγελτο.
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1  Η επιστροφή των ανεμβολίαστων υγειονομικών
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 4 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

288.62 cm² Κυκλοφορία: 3480

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΟΤΑΝ ΤΟ ΓΡΑΜΜΑ 
ΤΟΥ ΝΟΜΟΥ 

ΥΠΕΡΚΕΡΑΣΕΙ 
ΤΟ ΠΝΕΥΜΑ ΤΟΥ

Η επιστροφή των 
ανεμβολίαστων υγειονομικών
ΣΤΗΝ ΠΕΡΙΠΤΩΣΗ των ανεμβο- 
λίαστων υγειονομικών υπάρχουν 
πολλές διαστάσεις και αναγνώ
σεις. Εξαρτάται αν θέλει κάποιος 
να εστιάσει στην επιστημονική, τη 
νομική, τη συνδικαλιστική ή την 
ηθική πλευρά του θέματος. Επι
στημονικά, μετά από εκατοντάδες 
εκατομμύρια εμβολιασμούς σε όλο 
τον κόσμο και το πλήθος των ιατρι
κών δεδομένων που συλλέχθηκαν 
και αναλύθηκαν, δεν χρειάζεται να 
πούμε εμείς κάτι άλλο. Οι συνω- 
μοσιολόγοι διαψεύστηκαν πατα
γωδώς. Συνδικαλιστικά ξέρουμε 
τι ισχύει: Νόμος είναι το δίκιο του 
εργάτη, ακόμα και αν ο εργάτης 
έχει άδικο.

ΣΤΟ ΝΟΜΙΚΟ κομμάτι όλες οι 
μέχρι στιγμής αποφάσεις έχουν 
δικαιώσει την πολιτική που ακο
λούθησε η κυβέρνηση για την 
αντιμετώπιση της πανδημίας, 
με κοινό γνώμονα πάντοτε την 
προστασία της δημόσιας υγείας. 
Υπάρχουν άλλωστε προηγούμενες 
αποφάσεις του ΣτΕ που ξεκάθαρα

τονίζουν πως δεν αντίκειται στο 
Σύνταγμα και το Διεθνές Δίκαιο η 
υποχρέωση εμβολιασμού των ερ
γαζομένων σε δομές υγείας. Αυτό 
ποτέ δεν άλλαξε. Το μόνο που άλ
λαξε από την τελευταία απόφαση 
του ανωτάτου δικαστηρίου είναι 
ότι βάζει «φρένο» στις παρατά
σεις της αναστολής εργασίας των 
ανεμβολίαστων υγειονομικών και 
συγκεκριμένα στην τρίτη παράτα
ση που είχε δώσει το υπουργείο 
Υγείας ως το τέλος του έτους. Εδώ 
ξεκινά το ηθικό κομμάτι.

ΤΑ ΕΡΩΤΗΜΑΤΑ παραμένουν 
ίδια από την αρχή της πανδημίας 
μέχρι σήμερα που βρίσκεται σε 
φάση ύφεσης -δεν έχει εξαφανι
στεί ο Covid, μην ξεχνιόμαστε- και 
είναι συνοπτικά τα εξής: Πώς είναι 
δυνατόν γιατροί και νοσηλευτές 
που έχουν ορκιστεί να υπηρετούν 
την επιστήμη της ιατρικής να αρ- 
νούνται τα επιτεύγματά της; Πώς 
είναι δυνατόν υγειονομικοί να αρ- 
νούνται τον εμβολιασμό τους θεω
ρώντας ότι μπορεί να κινδυνεύσει

η υγεία τους ή να αλλοιωθεί το 
DNA τους; Πώς είναι δυνατόν εκεί
νοι που έχουν ως ύψιστο καθήκον 
την προστασία των ασθενών τους, 
να πηγαίνουν «απροστάτευτοι» σε 
δωμάτια νοσηλείας και σε ΜΕΘ; 
Είναι σαν να υποστηρίζει κάποιος 
πως δεν χρειάζεται να απολυμάνει 
τα χέρια του πριν μπει στο χειρουρ
γείο.

ΥΠΑΡΧΕΙ όμως και κάτι άλλο. Πώς 
θα νιώσουν άραγε οι συνάδελφοί 
τους που εργάστηκαν στην πρώ
τη γραμμή του πολέμου κάνοντας 
διπλοβάρδιες και συνεχείς εφη
μερίες; Πώς θα τους αντικρίσουν, 
Τα αυστηρότατα πρωτόκολλα 
επιστροφής των ανεμβολίαστων 
υγειονομικών είναι το λιγότερο 
που μπορεί να κάνει το υπουργείο 
Υγείας και θα το κάνει, αυτό είναι 
σίγουρο, διότι οι αποφάσεις των 
δικαστηρίων οφείλουν να γίνο
νται σεβαστές. Ομως, δεν μπορείς 
παρά να σκεφτείς ότι είναι κρίμα 
το γράμμα του νόμου να υπερκε- 
ράζει το πνεύμα του.
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1  Το ΕΣΥ στα χέρια των ιδιωτών
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1770.29
cm²

Κυκλοφορία: 630

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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Το ΕΣΥ στα χέρια των ιδιωτών
Αλλαγή παραδείγματος επιχειρεί η Ν.Δ., ιόνισε ο Ξανθός, επιοημαίνοντας όχι η πλήρης και αποκλειστική απασχόληση 
των γιατρών του ΕΣΥ είναι θεμελιακή για ένα σύστημα ισότιμης, καθολικής και δωρεάν φροντίδας

Του
ΚΩΣΤΑ ΠΑΠΑΠΑΝΝΗ

Η
 προσπάθεια αποδόμησης του 
ΕΣΥ «θα έχει τεράστιο πολιτικό 
κόστος» για τη ΝΑ, τόνισε ο Αν- 
δρέας Ξανθός κατά τη β' ανά- 

γνώση του νομοσχεδίου που δίνει τη «χαρι
στική βολή» στο ΕΣΥ ως δημόσιο και δωρε

άν σύστημα Υγείας, Το νομοσχέδιο εισάγεται 
σήμερα στην Ολομέλεια της Βουλής εν μέσω 
έντονων αντιδράσεων και κινητοποιήσεων 
από τους υγειονομικούς και της αντίθεσης 
της αντιπολίτευσης, Ο τομεάρχης Υγείας του 
ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμμαχΐα υπογράμ
μισε ότι το νομοσχέδιο δεν εισάγει απλώς 
«νεοφιλελεύθερες πινελιές» στο δημόσιο σύ
στημα Υγείας, αλλά επιχειρεί «ολική ανατρο
πή» των βασικών αρχών λειτουργίας του, ου
σιαστικά μία «αλλαγή παραδείγματος».

Η Μίνα Γκάγκα κατέφυγε και πάλι σε 
ισχυρισμούς περί «συντεχνιακών» συμφε
ρόντων πο υ δεν εκπροσωπούν την πλε toνό- 
τηια ίων εργαζόμενων στον χώρο της Υγεί
ας, ενώ παραλλήλισε την ίδρυση του ΕΣΥ το 
1983 με τη λειτουργία συστημάτων Υγείας, 
όπως... της Ανατολικής Γερμανίας!

Ο Α. Ξανθός επίσήμανε ότι η κατάργηση 
της πλήρους και αποκλειστικής απασχόλη
σης των γιατρών αναιρεί μία «θεμελιώδη κα
ταστατική αρχή» του ΕΣΥ ως ενός συστή
ματος που προσφέρει «ισότιμη, καθολική 
και δωρεάν φροντίδα», πέρα από πελατεια
κές σχέσεις. Υπενθύμισε δε ότι η Ν.Δ. είχε 
αναταχθεί στην ίδρυση του ΕΣΥ, αλλά και

ότι ο πατέρας του πρωθυπουργού Κωνστα
ντίνος Μητσοτάκης είχε επιχειρήσει μια 
αντίστοιχη με τη σημερινή παρέμβαση στο 
ΕΣΥ, η οποία δεν προχώρησε λόγω της ήτ
τας του στις εκλογές.

Εξυπηρετεί τα μεγάλα επιχειρηματικά 
συμφέροντα

Ο Α. Ξανθός σημείωσε ότι το σύνολο των 
εκπροσώπων των εργαζόμενων στο ΕΣΥ 
τάχθηκε εναντίον του νομοσχεδίου, σχο
λιάζοντας ότι είναι «δηλωτικό των προτε
ραιοτήτων του νομοσχεδίου» πως η πλέον 
ισχυρή στήριξη προς τις αντιδραστικές αλ
λαγές δόθηκε από τους πανεπίσπίμίακούς 
γιατρούς. Ξεκαθάρισε ότι η κυβέρνηση επι-

Με ιηΐ’Λναιυλική 1 'ερμανία 
/ιαραλΑ ήλιοε π μ- ίδρυση 
ι ου ΕΣΥ ίο 1983 η Γκάγκα, 
και tjyopiiniac όοοικ ανι ιδρού)f 

οιο νομοσχέδιο όιι εζυιιηρει ούν 
συντεχνιακά συμφερονια

θυμεί την υπονόμευση του ΕΣΥ όχι μόνο 
λόγω των νεοφιλελεύθερων εμμονών της, 
αλλά καί γιατί εξυπηρετεί τα μεγάλα επιχει
ρηματικά συμφέροντα στον χώρο της Υγεί
ας, που θέλουν να προσελκύσουν στις ιδιω
τικές τους μονάδες το έμπειρο και αξιόπιστο 
προσωπικό του ΕΣΥ.

Απαντώντας στις κατηγορίες της κυβέρ
νησης ότι όσοι ανατίθενται στο νομοσχέδιο 
θεωρούν τους γιατρούς ανέντιμους που θα 
κάνουν άγρα πελατών για τα ιδιωτικά τους 
ιατρεία, ο Α. Ξανθός παρατήρησε ότι το νο
μοσχέδιο προωθείται την ίδια ώρα που η κυ
βέρνηση αρνείται να δώσει σημαντικές αυ
ξήσεις στους γιατρούς του ΕΣΥ. Τόνισε ότι 
ουσιαστικά η κυβέρνηση «προτρέπει θεσμι
κά» τους γιατρούς να αναζητήσουν συ
μπλήρωμα για τα πενιχρά τους εισοδήματα 
από την «τσέπη του ασθενούς». Παράλληλα, 
η κυβέρνηση «εκβιάζει» τους ασθενείς ώστε 
να καταφύγουν στις ιδιωτικές δομές προκει- 
μένου να έχουν καλύτερη εξυπηρέτηση.

Μαζική έξοδος γιατρών της επαρχίας
Ο Α. Ξανθός αναφέρθηκε και στον βασικό 

ισχυρισμό της κυβέρνησης ότι η κατάργηση 
της πλήρους και αποκλειστικής απασχόλη
σης των γιατρών του ΕΣΥ θα βοηθήσει στην 
κάλυψη των κενών προσωπικού στην περι
φέρεια. Επίσήμανε ότι «η part time απασχό
ληση είναι κομμένη και ραμμένη για τα νο
σοκομεία των μεγάλων αστικών κέντρων», 
που είναι ήδη σχετικά καλά στελεχωμένα. 
Αντίθετα, στην επαρχία δεν υπάρχουν καν 
ιδιωτικές κλινικές όπου οι γιατροί του ΕΣΥ

θα μπορούν να δουλέψουν παράλληλα. Ο Α. 
Ξανθός εκτίμησε ότι η εφαρμογή του νομο
σχεδίου θα οδηγήσει σε μαζική έξοδο των 
γιατρών του ΕΣΥ της επαρχίας προς περιο
χές όπου θα μπορούν να έχουν παράλληλη 
απασχόληση στον ιδιωτικό τομέα.

Τέλος, σε σχέση με όσα υποστηρίζει η Ν.Δ. 
περί «ελευθερίας επιλογής» των πολιτών, ο 
Α. Ξανθός σχολίασε ότι «σε συνθήκες εντει- 
νόμενων οικονομικών και κοινωνικών ανι
σοτήτων η ελευθερία επιλογής είναι προνό
μιο για λίγους».

«Ψήφο στον Μητσοτάκπ σημαίνει ψήφο 
στη διάλυση του ΕΣΥ» σημείωσε και ο βου
λευτής του ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ. Αλέξανδρος Τρια- 
νταφυλλίδης.

Σοβιετικό μοντέλο τσ ΕΣΥ 
κατά την Γκάγκα

«ΚύριεΞανθέ, αναφέρεστε στο ΕΣΥ που 
σχεδιάστηκε πριν 40 χρόνια, που είχε πλή
ρη και αποκλειστική εκείνη την εποχή που 
υπήρχε η Ανατολική Γερμανία. Δεν υπάρ
χει Ανατολική Γερμανία, δεν υπάρχουν τέ
τοια συστήματα στην Ευρώπη» υποστήριξε 
χαρακτηριστικά η Μ. Γκάγκα, επαναφέρο- 
ντας τους ισχυρισμούς περί σοβιετικού μο
ντέλου στο ΕΣΥ. Η αναπληρώτρια υπουρ
γός Υγείας επικαλέστηκε τη στήριξη του νο
μοσχεδίου από τις ενώσεις των ασθενών, 
παραγνωρίζοντας όμως ότι η στήριξη αυτή 
δεν εμπεριέχει στοιχεία ιδεολογικής συμ
φωνίας με την κυβέρνηση, αλλά εκκινεί από 
την απόγνωσή τους για ία κενά προσωπι
κού στο δημόσιο σύστημα.
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1  Σε τροχιά μεγάλων απεργιών οι εργαζόμενοι στα
δημόσια νοσοκομεία

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 19 Ημερομηνία
έκδοσης:

01-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

481.34 cm² Κυκλοφορία: 1450

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΒΡΕΤΑΝΙΑ

Σε τροχιά μεγάλων απεργιών οι εργαζόμενοι 
στα δημόσια νοσοκομεία
Γ

ια τις μεγαλύτερες απεργίες των τελευταίων χρόνων 
ετοιμάζονται δεκάδες χιλιάδες εργαζόμενοι διαφόρων 
ειδικοτήτων στο δημόσιο σύστημα Υγείας της Βρε
τανίας (NHS), διεκδικώντας ουσιαστικές αυξήσεις μι
σθών, αλλά και κάλυψη των τεράστιων ελλείψεων στα δη
μόσια νοσοκομεία, που έχουν οδηγηθεί σε οριακό σημείο 

μετά και την πανδημία.
Η Ενωση των νοσηλευτών (Βασιλικό Κολέγιο Νοσηλευ

τικής, RCN), μετά από μαζική ψηφοφορία των μελών της 
υπέρ των απεργιακών κινητοποιήσεων, έχει προκηρύξει α
περγίες στις 15 και 20 Δεκέμβρη. Είναι η πρώτη απεργιακή 
κινητοποίηση στα 100 χρόνια ιστορίας του RCN και πραγ
ματοποιείται μετά την άρνηση της κυβέρνησης να ανταπο- 
κριθεί στα αιτήματα για αυξήσεις μισθών 5% πάνω από τον 
πληθωρισμό. Στη Βρετανία ο πληθωρισμός ανέρχεται σε υ
ψηλό 41 ετών (11,1% τον Οκτώβρη) και το κόστος διαβίωσης 
έχει γίνει δυσβάσταχτο για πολλά νοικοκυριά.

Στην απεργιακή μάχη ετοιμάζονται να μπουν και άλλες ει
δικότητες των εργαζομένων στο NHS.

Χτες, το συνδικάτο GMB ανακοίνωσε ότι πάνω από 10.000 
εργαζόμενοι στην άμεση βοήθεια (πληρώματα ασθενοφόρων, 
χειριστές κλήσεων κ.ά.) ψήφισαν υπέρ της πραγματοποίη
σης απεργίας στην Αγγλία και την Ουαλία. Η απεργία προ
γραμματίζεται να πραγματοποιηθεί πριν από τα Χριστούγεννα.

Το συνδικάτο καταγγέλλει την κυβερνητική πρόταση για 
«αυξήσεις» 4%, τονίζοντας ότι με βάση τον πληθωρισμό η 
πρόταση αυτή αποτελεί άλλη μια «μαζική περικοπή μισθών 
σε πραγματικούς όρους».

Σε αντίστοιχες απεργιακές κινητοποιήσεις προσανατο
λίζονται και τα μέλη του συνδικάτου Unison που εργάζο
νται στο NHS.

Η κατάσταση στο βρετανικό σύστημα Υγείας έχει επιδει
νωθεί δραματικά τις τελευταίες δεκαετίες, και ιδιαίτερα με
τά την πανδημία έχει γίνει επικίνδυνη για εκατομμύρια ασθε

νείς. Περίπου 7 εκατ. ασθενείς στη Βρετανία βρίσκονται σε 
λίστες αναμονής για νοσοκομειακή περίθαλψη και η λίστα 
θα μεγαλώνει, προειδοποιούν τα συνδικάτα.

ΗΠΑ: Διακομματική στήριξη 
στην αντιαπεργιακή επίθεση 
της κυβέρνησης Μπάιντεν

Με ευρεία διακομματική στήριξη (Δημοκρατικών και Ρεπου- 
μπλικάνων) προχωρά η αντιαπεργιακή επίθεση της κυβέρνησης 
Μπάιντεν, η οποία κατ’ απαίτηση των επιχειρηματικών ομίλων ε
νεργοποιεί αντεργατικό νόμο του 1926 για να εμποδίσει απερ
γία των σιδηροδρομικών.

Η Βουλή των Αντιπροσώπων ψήφισε χτες, με 290 ψήφους υπέρ 
(211 Δημοκρατικοί, 79 Ρεπουμπλικάνοι) και 137 ψήφους κατά, τον 
νόμο που έφερε η κυβέρνηση Μπάιντεν επιβάλλοντας στους σιδη
ροδρομικούς να επικυρώσουν την «καταρχήν συμφωνία» του Σε
πτέμβρη για κλαδική ΣΣΕ, παρά τις διαφωνίες τους.

Με δήλωσή του ο Αμερικανός Πρόεδρος καλεί τη Γερουσία να 
επικυρώσει σήμερα τον νόμο ενάντια στην απεργία των σιδηρο
δρομικών, η οποία «θα ήταν καταστροφική για την οικονομία μας»...

Με ανακοίνωσή του το ΠΑΜΕ εκφράζει την αλληλεγγύη του 
στους εργαζόμενους των ΗΠΑ που αγωνίζονται για αυξήσεις στους 
μισθούς και δουλειές με δικαιώματα.

Μεταξύ άλλων επισημαίνει: «Καταγγέλλουμε τη δήθεν φιλεργα
τική κυβέρνηση Μπάιντεν που, μετά από δημόσιο αίτημα των με- 
γαλοκαπιταλιστών, έτρεξε να ζητήσει από το Κογκρέσο να επιβά
λει την απορριφθείσα πρόταση των επιχειρηματιών για Συλλογική 
Σύμβαση στους εργαζόμενους των σιδηροδρόμων και να απαγο
ρεύσει το δικαίωμα των εργαζομένων να διεκδικήσουν αυξήσεις 
στους μισθούς με απεργία.

Η ειρωνεία είναι ότι μόλις πριν από μια βδομάδα η γνωστή συν
δικαλιστική μαριονέτα των ΗΠΑ - ΝΑΤΟ, η διαβόητη ITUC, καλω
σόρισε τον Πρόεδρο Μπάιντεν στο συνέδριό της ως μεγάλο "υπο- 
στηρικτή των συνδικάτων", λειτουργώντας ακόμη μια φορά ως "πλυ
ντήριο" των ιμπεριαλιστών και καλλιεργητής αυταπατών για τον ρόλο 
των δήθεν "προοδευτικών" κυβερνήσεων και αντιδεξιών μετώπων».

«Οι εργαζόμενοι στους σιδηρόδρομους σε όλο τον κόσμο έχουν 
μεγάλη ιστορία αγώνων, διεκδικήσεων και κατακτήσεων. Χωρίς αυ
τούς δεν κινείται τίποτα. Γι’ αυτό η εργατική τάξη έχει τεράστια δύ
ναμη», τονίζει το ΠΑΜΕ.

Και καταλήγει: «Το ΠΑΜΕ στηρίζει τον δίκαιο αγώνα των εργαζο
μένων στους σιδηρόδρομους των ΗΠΑ, όποια μορφή και αν επιλέ- 
ξουν οι ίδιοι οι εργαζόμενοι. Στο μέτωπο επιχειρηματικών ομίλων - 
κυβέρνησης - κίτρινων συνδικάτων, οι εργαζόμενοι απαντάμε με ι
σχυροποίηση της αλληλεγγύης, δυνάμωμα του συλλογικού αγώνα». 
• Στο μεταξύ, στην Ουγγαρία, μετά τις νέες διαδηλώσεις του Σαβ
βάτου για την Παιδεία, γίνονται απολύσεις καθηγητών. Από τρία Γυ
μνάσια της Βουδαπέστης από σήμερα, 1 Δεκέμβρη, απολύονται 8 
καθηγητές για τη συμμετοχή τους στις κινητοποιήσεις. Επίσης, έ
χουν απειληθεί άλλοι 24 με απόλυση στην περίπτωση που συνεχί- 
σουν να συμμετέχουν στις κινητοποιήσεις.
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1  ΕΣΥ επί πληρωμή
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,14-15 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

4036.05
cm²

Κυκλοφορία: 630

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΣΥ επί 
πληρωμή
Ετσι θα πληρώνουμε το ΕΣΥ 
Μητσοτάκη Βαθιά ίο χέρι σιην 
τσέπη για χειρουργεία και θεραπείες 
Μιλούν στην ΑΥΓΗ: Μ. ΓΊαγώνπ 
(πρόεδρος Ε!ΝΑΠ),ΑΘ. 
Εξαδάκτυλος (πρόεδρος ΠΙΣ),
Α. Καφετζάκης {πρόεδρος 
νοσοκομειακών γιατρών Ηρακλείου), 
Κ. Καχσιγιαννόπουλος (πρόεδρος 
γιατρών Λήμνου)

Γράφει ο Ανδρέας Ξανθός:
«Τελική λύση» κατά της δημόσιας 
περίθαλψης
σελίδες 14-15

Αγώνας για 
δημόσια και 
δωρεάν Υγεία
Σήμερα ψηφίζεται 
το νομοσχέδιο 
Μητσοτάκη-Πλεύρη
Μάχη στη Βουλή. Αναμένεται 
παρέμβαση Τσίηρα 
Κλιμακώνουν τις δράσεις 
οι υγειονομικοί. Στο πλευρό τους 
ΑΔΕΔΥ, ΕΚΑ, ομοσπονδίες 
φορείς και συλλογικότητες 
| Παλλαϊκό ουλλαλητήριο 
στη 1 μ,μ. στο Σύνταγμα

σελίδες 14-15
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1  ΕΣΥ επί πληρωμή
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,14-15 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-12-2022

Υγ
εία

 υπ
ό 

δι
άλ

υσ
η Την πτώση της 

κυβέρνησης βλέπει 
ως μόνη λύση 
ο Γεροτζιάφας 
για τη διεκδίκηση 
ενός ποιοτικού και 
αποτελεσματικού 
Εθνικού 
Συστήματος 
Υγείας

Ετσι θα πληρώνει ο ασθενής
Είτε διά μεταφοράς από ίο δημόσιο στο ιδιωτικό ιατρείο είτε για λόγους ταχύτερης εξυπηρέτησης, ανοίγει ο δρόμος 
για την ιδιωτικοποίηση της Υγείας, με μόνο κοινό παρονομαστή ότι σε κάθε περίπτωση ο ασθενής θα πρέπει 
να χώνει το χέρι στην τσέπη

Του
ΑΝΤΩΝΗ ΡΑΥΤΟΠΟΥΛΟΥ

ΜΛ ντίστροφα μετρά ο 
χρόνος υ ια το κύκνειο 
άσμα τοο δημόσιου 

Λ »χαρακτήρα του ΕΣΥ, 
καθώς το νομοσχέδιο που διαλύ
ει τη δημόσια περίθαλψη συζητεί- 
ται σήμερα στην Ολομέλεια της 
Βουλής. Την ίδια ώρα, έξω από το 
Κοινοβούλιο, οι εργαζόμενοι στο 
ΕΣΥ θα διατρανώνουν την αντί
θεσή τους. Η ΟΕΝΓΕ έχει προ
κηρύξει 2άωρη πανελλαδική 
απεργία, ενώ η ΠΟΕΔΗΝ προ- 
χωράει σε στάση Εργασίας 11 
η.μ,-3 μ,μ. και καλούν στη 1 μ,μ, 
στο Σύνταγμα σε παλλαϊκό συλ
λαλητήριο. Σιο πλευρό τους ήδη 
έχουν ταχθεί και θα δώσουν το 
«παρών» η ΛΔΕΔΥ, το Εργατικό 
Κέντρο Αθήνας, ομοσπονδίες, 
μαζικοί φορείς, συλλογικοί ήτες 
και κόμματα.

Το γεγονός ότι η αντίθεση στο 
νομοσχέδιο παίρνει μαζικά χαρα
κτηριστικά και ξεφεύγει από τα 
στενά υγειονομικά όρια δείχνει

πόσο σημαντικές θα είναι οι επι- 
πτώσε ις που θα έχουν ο ι ασθενείς.

Υγεία επί πληρωμή
Η κατάργηση της πλήρους και 

αποκλειστικής απασχόλησης των 
γιατρών του ΕΣΥ και η δυνατότη
τα να διατηρούν ιδιωτικά ιατρεία 
ανοίγει τον δρόμο μεταξύ δημόσι
ου και ιδιωτικού τομέα.Έναςασθε
νής Που παρακολουθεί τα ι από για
τρό του ΕΣΥ πιθανότατα θα ωθεί
ται ατο ιδιωτικό ιατρείο του με το 
αντίστοιχο χρηματικό αντίτιμο. 
Υπάρχει ήδη η εμπειρία των πολυι- 
ατρείων ίου ΙΚΑ, όπου γιατροί 
μπορούσαν να εργάζονται στο 
ΕΣΥ και παράλληλα να έχουν και 
ιδιωτικό ιατρείο, Ο γιατρός μετέφε- 
ρε τους ασθενείς στο ιδιωτικό του 
γραφείο. Επίσης, οι μεγάλες λίστες 
αναμονής για ένα χειρουργείο -οι 
οποίες διογκώθηκαν μέσα στην 
πανδημία- οδηγούν αναγκαστικά 
τον ασθενή στις αγκάλες των ιδιω
τικών δομών. Επί πληρωμή, όμως, 
0α είναι και το χειρουργείο στη δη- 
μόσιαδομή αν είναι απογευματινό. 
Μάλιστα, ακόμα και για μια εξέτα

ση η αναμονή είναι τεράστια, επο
μένως ο ασθενής που αγωνία για 
την υγεία του θα σπεύσει είτε σε 
ιδιωτική κλινική είτε στο ιδιωτικό 
ιατρείο για να κερδίσει χρόνο.

Ολες οι παραπάνω περιπτώσεις 
έχουν ως κοινό παρονομαστή ότι 
ο ασθενής θα βάζει βαθιά το χέρι 
στην τσέπη αν θέλει να έχει αξιο
πρεπή υγειονομική κάλυψη.

Εχθρός της προόδου 
το νομοσχέδιο

Με ανάρτπσή του στα μέσα κοι
νωνικής δικτύωσης, ο Γρηγόρης 
I εροτζιάφας στηλ ιιεύει την κυβέρ
νηση για τα αποτελέσματα που θα 
έχει το νομοσχέδιο για τη δημόσια 
περίθαλψη, Ο καθηγητής Αιματο
λογίας εξηγεί γιατί η σύγχρονη Ια
τρική έχει προοδεύσει παραθέτο
ντας ορισμένα παραδείγματα. Οι 
συχνότερες μορφές καρκίνου 
έχουν γίνει χρόνια νοσήματα, οι 
ασθενείς με καρδιαγγειακά νοσή
ματα μπορούν να ζουν μια φυσιο
λογική ζωή, τα αυτοάνοσα νοσή
ματα δεν είναι π κι «παραλυτικές 
ασθένειες» κ.ά. «Ή σύγχρονη Ια

τρική μαζί με τις τεχνολογικές και
νοτομίες {π.χ.( Τηλεϊατρική) μας 
επιτρέπουν να φέρουμε υψηλού 
επιπέδου υπηρεσίες Υγείας κυριο
λεκτικά στην πόρτα του πολίτη» 
αναφέρει ο Γρ. Γεροτζιάφας, συ
μπληρώνοντας ότι σελίγους μίνες 
δεν θα χρειάζεται να έρθει ένας 
ασθενής από την επαρχία ατο Πα
ρίσι, καθώς θα μπορεί να τον δει 
μέσω της τεχνολογίας.

Λυτό θα βοηθήσει αρκετά, κα
θώς ένας ο ογκολογικός ασθενής 
δεν θα χρειάζεται να ταξιδεέιει, 
π.χ„ από τον Εύδηλο της Ικαρίας 
στην Αθήνα για να τον δει ογκο- 
λόγος, να περάσει μία εβδομάδα 
ξεσπιτωμένος, μετά να γυρίσει και 
ξανά απάτην αρχή κάθε τρεις-τέσ
σερις εβδομάδες. Θα μπορεί να 
κάνει τη διαδικασία στο νησί του, 
αρκεί το νοσοκομείο του να έχει 
στοιχειωδώς εκπαιδευμένο προ
σωπικό που θα συντονίζεται από 
την ειδικευμένη ομάδα που βρί
σκεται στην Αθήνα. Σύμφωνα με 
τον καθηγητή, η σύγχρονη Ιατρι
κή έχει προοδεύσει και θα συνεχί
σει να προοδεύει επειδή δεν βασί

ζεται στον «καλό γιατρό», αλλά 
στις καλές ομάδες.

Ωστόσο, για να γίνουν όλα 
αυτά, χρειάζεται δημόσιο σύστημα 
Υγείας. «Μόνο η αλλαγή των ερ
γασιακών σχέσεων των γιατρών 
του ΕΣΥ με την εισαγωγή ίου δι- 
καιώματος άσκησης ιδιωτικής Ια
τρικής εντός ή/και εκτός ΕΣΥ, 
φέρνει την Ιατρική της Ελλάδας 
στα επίπεδα του 1950, 1960, 
1970» εξηγεί. Σημειώνει ότι η πρό
οδος της σύγχρονης Ιατρικής πρέ
πει να μεταφέρεται στην κοινωνία 
και να μετατρέπεται σε βελτίωση 
των δεικτών δημόσιας υγείας. 
«Όποια εξουσία δεν διασφαλίζει 
αυτή την αρχή, απλώς εγκλημα
τεί» σχολιάζει χαρακτηριστικά, 
επ ια ημ α ί νο ντα ς ότι εδώ βρί ακετ α ι 
ο πυρήνας του προβλήματος του 
νομοσχεδίου.

Τέλος, ο Γρηγόρης Γεροτζιάφας 
υπογραμμ ίζει ότι η λύση δεν είναι η 
απόσυρση του νομοσχεδίου, αλλά 
η πτώση της κυβέρνησης, που θα 
επιτρέψει στον λαό να ελπίσει και να 
διεκδικήσει Εθνικό Σύοτημα Υγεί
ας ποιοτικό και αποτελεσματικό.
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1  ΕΣΥ επί πληρωμή
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,14-15 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-12-2022

Μιλούν στην ΑΥΓΗ

Ματίνα Παγώνη: Το νομοσχέδιο θα δημιουργήσει προβλήματα
ΘΕΩΡΩ ΟΤΙ ίο άρθρο 10 θα δημιουργήσει 
πολλά προβλήματα στη λειτουργία των 
τμημάτων και ίων κλινικών. Δεν είναι εύκολο 
να μπαίνεις και να βγαίνεις, να πηγαίνεις να 
κάνεις ιδιωτικό ιατρείο. Δουλεύουμε ως 
ομάδες, κάθε γιατρός έχει πάρα πολλά να 
κάνει.'Εχει τακτικά ιατρεία, επείγοντα, κλινική, 
ασθενείς, απογευματινά Δεν θα προλάβει να

βγει και έξω. Οι γιατροί του ΕΣΥ είναι πλήρους 
και αποκλειστικής απααχόλπσης τόσα χρόνια. 
Άρα, δεν έχουμε κανέναν λόγο να αλλάξουμε 
αυτόν τον θεσμό. Αυτή ήταν πάντα η θέση 
μας, αλλά τώρα είναι κι άλλοι - και οι ιατρικοί 
σΰλλογοι.Όλοι οι φορείς συμφωνούν ότι 
αυτό το νομοσχέδιο θα δημιουργήσει 
πρόβλημα στη λειτουργία των νοσοκομείων.

Επίσης, για την περιφέρεια που προβλέπει 
μπλοκάκι είμαστε κατά. Ζητάμε προκήρυξη 
όλων των θέσεων και προσλήψεις μόνιμου 
προσωπικού.

Η Ματίνα Παγώνη είναι πρόεδρος της 
Ένωσης Ιατρών Νοσοκομείων Αθήνας-Πειραιά 
(ΕΙΝΑΠ)

Αθανάσιος Εξαδάκτυλος: Χάθηκε μια ευκαιρία
ΖΗΤΑΜΕ την απόσυρση του άρθρου 10 και αυτό είναι μία 
ομόφωνη θέση, ανεξαρτήτου ιδεολογικής τοποθέτησης του ΔΙ. 
του ΠΙΣ. Οι γιατροί του ΕΣΥ διαφωνούν διότι μάλλον δεν θα δοθούν 
οι απαραίτητες αυξήσεις που δικαιούνται. Αλλοι διαφωνούν διότι θα 
δημιουργεί ακόμα μία προνομιακή ομάδα γιατρών και δεν θα έχουν 
όλοι τις ίδιες ευκαιρίες. Αυτό θα είναι αποθαρρυντικό και για τους 
ανθρώπους του εξωτερικού. Θα είναι ανθρωηίνως αδύνατο να 
είναι κανείς πλήρης στα καθήκοντά του, γιατί οι ώρες της ημέρας 
και η βιολογική δύναμη του ανθρώπου είναι δεδομένες. Από εκεί 
και πέρα, πολλοί θεωρούν, και δεν μπορεί κανείς να το αηοποιήσει 
με δεδομένο τις παθογένειες 40 χρόνων, ότι μπορεί να επιτείνει ία 
δυσάρεστα φαινόμενα που αφορούν τονχρημστισμό ανθρώπων.
Στο άρθρο 7 υπάρχουν δύο θεωρήσεις. Υπάρχει η θεώρηση που

πιστεύει ότι πρέπει να είναι μόνο πλήρους και αποκλειστικής 
απασχόλησης (όχι μερικής), υπάρχει και η μειοψπφική άποψη, την 
οποία εκπροσωπώ εγώ, που ηιατεύω χάθηκε μία ευκαιρία To part 
time θα μπορούσε να επεκιαθεί σε όλες τις βαθμίδες του ΕΣΥ Και 
να προσχωρούν σε αυτό, εφόσον το επιθυμούν, οι γιατροί που 
έχουν μόνιμη σχέση με το ΕΣΥ για να ασκούν ελεύθερα το 
επάγγελμα.Έτσι θα ανανεωθεί και θα ενισχυθεί το ΕΣΥ. Διότι αντι
λαμβάνεστε ότι για τον καθένα που θα έβγαινε μερικής 
απασχόλησης, ένας άλλος από τον ιδιωτικό τομέα θα συμπλήρωνε 
τον υπόλοιπο χρόνοκαι αυτό θα ήταν πολλαηλώς ευεργετικό.

Ο Αθανάσιος Εξαδάκτυλος είναι πρόεδρος ίου Πανελλήνιου Ιατρικού 
Συλλόγου (ΠΙΣ)

Αλέξανδρος Καφετζάκης: Χάνεται ο χαρακτήρας 
της δημόσιας περίθαλψης
ΟΠΟΙΟΙ Φ Ο ΡΑ άσπρη μπλούζα σε αυτή τη 
χώρα αντιδρά, με εξαίρεση κάποιους 
πανεπιστημιακούς σε Αθήνα και 
Θεσσαλονίκη. Το νομοσχέδιο αυτό αλλάζει τις 
εργασιακές σχέσεις ίων γιατρών, μετατρέπει 
το νοσοκομείο σε έναν χώρο άγρας πελατών 
και χάνεται ο χαρακτήρας της δημόσιας και 
δωρεάν περίθαλψης. Είναι υποχρέωση ίων 
γιατρών, αλλά κυρίως του κόσμου να 
υπερασπιστεί το ΕΣΥ, τη μεγαλύτερη 
κοινωνική κατάκτηση τα τελευταία 50 χρόνια.

Το νομοσχέδιο δεν πρόκειται να λύσει 
κανένα πρόβλημα που ταλανίζει το ΕΣΥ ούτε 
πρόκειται να περπατήσει το γεγονός ότι 
βάζουν ιδιώτες σε καθεστώς μερικής 
απασχόλησης, δεδομένου ότι και την 
περίοδο της πανδημίας τούς έγινε έκκληση 
με πολύ ευνοϊκότερους όρους. Αλλά δεν 
υπήρχε καθόλου προσφορά. Γιατί, άλλωστε; 
θα πρέπει να εφημερεύουν, έχοντας 
ξεχάσει πώς γίνεται. Δεν νομίζω ότι κάτι 
τέτοιο θα αλλάξει. Επίσης, δίνει εξαιρετικές

αρμοδιότητες στον διοικητή του 
νοσοκομείου, που σε πρώτο χρόνο παίζει 
ένα ρουσφειαλογικό ρόλο, αλλά σε δεύτερο 
χρόνο νομίζω ότι προετοιμάζει πονηρά τη 
μετάβαση στους μάνατζερ και στο πέρασμα 
των νοσοκομείων σε ιδιωτικά συμφέροντα.

Ο Αλέξανδρος Καφετζάκης είναι πρόεδρος της 
Ένωσης Γιατρών ΕΣΥ Νομού ΕΗρακλείου 
(ΕΓΕΣΥΝΗ), μέλος ΓΣ.ΟΕΝΓΕ

Κώστας Κατσιγιαννόπουλος: Καταστροφή για τις άγονες 
και νησιωτικές περιοχές
TO NO ΜΟΙΧΕΔΙΟ πέρα από διαλυτικό για τη δημόσια και 
δωρεάν Υγεία στις αστικές περιοχές, είναι εξαιρετικά 
καταστροφικό για τις άγονες και νησιωτικές περιοχές. Πλέον, 
κανείς γιατρός δεν θα έχει κανέναν λόγο να προσέλθει σε αυτά τα 
μέρη, διότι προφανώς δεν θα μπορεί να ασκήσει ιδιωτική ιατρική 
-ακόμα κι αν δεχτούμε ότι αυτό αποτελεί κίνητρο- με δεδομένο 
ότι δεν υπάρχουν ούτε απογευματινά ιατρεία στα νοσοκομεία 
ούτε και ιδιωτικός τομέας. 0 μεγάλος χαμένος από όλη αυτή την

ιστορία είναι οι ασθενείς, αφού το υπουργείο Υγείας μάς λέει να 
σταματάμε να τους κοιτάμε στα μάτια, αλλά στην τσέπη. 
Ενδεικτικό της αντιμετώπισης που έχουν τα νησιά από την 
κυβέρνηση είναι το γεγονός ότι τις τρεις προηγούμενες ημέρες η 
Λήμνος δεν είχε κανέναν αναισθησιολόγο.

Ο Κώστας Κατσιγιαννόπουλος είναι πρόεδρος τηςΈνωοης Νοσοκομείων & 
Κέντρων Υγείας (ΕΙΝΚΥ) Λήμνου, μέλος ΓΣ. ΟΕΝΓΕ

Η κυβέρνηση 
προχωράει 
στην τελική λύση 
κατά της δημόσιας 
περίθαλψης

Του
ΑΝΔΡΕΑ
ΞΑΝΘΟΥ*

ΜΕ ΤΟ ΝΕΟ νομοσχέδιο του υπουργείου 
Υγείας η κυβέρνηση δεν βάζει κάποιες 
επιπλέον νεοφιλελεύθερες πινελιές 
στο ΕΣΥ. Αναβαθμίζει την επίθεσή της 
στο Δημόσιο Σύστημα Υγείας, πλήποντας 
ευθέως τη θεσμική του συγκρότηση, 
τη θεμελιώδη εργασιακή σχέση 
των γιατρών (πλήρης και αποκλειστική 
απασχόληση) και τη δωρεάν παροχή 
υπηρεσιών στους πολίτες. Πλέον 
οι γιατροί του ΕΣΥ θα μπορούν 
να έχουν και ιδιωτικό ιατρείο 
ή να εργάζονται σε ιδιωτικές κλινικές. 
Αυτό δεν είναι ούτε ευελιξία ούτε 
εκσυγχρονισμός. Είναι πολιτική επιλογή 
οριστικής διάλυσης και «παθητικής» 
ιδιωτικοποίησης του ήδη 
αποδιαργανωμένου ΕΣΥ. Η πανδημία 
πίεσε αφόρητα, αλλά, ταυτόχρονα, 
διέοωσε προσωρινά το ΕΣΥ.
Γιατί οι δημόσιες δομές σήκωσαν 
όλο το βάρος της υγειονομικής κρίσης 
και απέδειξαν την αξία τους. Σήμερα 
η κυβέρνηση θεωρεί ότι τώρα που 
«πέρασε η μπόρα» μπορεί χωρίς 
ενδοιασμούς να προχωρήσει στην τελική 
λύση κατά της δημόσιας περίθαλψης, 
εξυπηρετώντας ανοιχτά τα συμφέροντα 
των επιχειρηματιών Υγείας και 
των ιδιωτικών ασφαλιστικών εταιρειών.
Η Ν.Δ. ποτέ δεν πίστεψε στο ΕΣΥ, 
ανατάχθηκε σκληρά στον ιδρυτικό του 
νόμο (Ν.1397/1983), το υπονόμευσε 
με κάθε ευ καίρια. Η ειρωνεία ιης Ιστορίας 
είναι ότι η πρώτη «μετάλλαξη» 
στο ΕΣΥ επιχειρήθηκε το 1992 
από τον πατέρα Μπτσοτάκπ, 
με την part-time απασχόληση των 
γιατρών. Τότε το πείραμα απέτυχε.
Τριάντα χρόνια μετά, ο υιός Μητσοτάκης, 
με τις ίδιες νεοφιλελεύθερες εμμονές 
και επιρροές συμφερόντων, επιχειρεί 
την πλήρη αποδόμηση. Είναι στο χέρι 
των υγειονομικών, των ασθενών 
και της προοδευτικής αντιπολίτευσης 
να μην ία καταφέρουν ούτε αυτή τη φορά.

* Ο Ανδρέας -ανθός είναι πρώην υπουργός 
Υγείας, βουλευτής Ρεθύμνου, τομεάρχης 
Υγείας Κ.Ο., μέλος της Π.Γτου ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ.
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1  Θ. Πλεύρης: «Επικίνδυνη για τη δημόσια υγεία η
απόφαση για τους υγειονομικούς»

Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
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:
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Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Θ. Πλεύρης: «Επικίνδυνη για τη δημόσια 
υγεία η απόφαση για τους υγειονομικούς»

Η απόφαση του ΣτΕ για τους ανεμ- 
βολίαστους υγειονομικούς θα γίνει 
σεβαστή, ωστόσο αποτελεί «ήττα» 
για τη δημόσια υγεία, δήλωσε ο 
υπουργός Υγείας Θάνος Πλεύρης. 
Μιλώντας χθες στον τηλεοπτικό 
σταθμό στον ΣΚΑΪ, ο κ. Πλεύρης 
επανέλαβε ότι το υπουργείο θα σεβα
στεί την απόφαση του ΣτΕ και 2.190 
άτομα που δεν έχουν εμβολιαστεί θα 
γυρίσουν στην εργασία τους από την 
1η Ιανουάριου. Ανέφερε πάντως ότι 
θα εφαρμοστεί αυστηρό πρωτόκολλο 
για τους υγειονομικούς που δεν έχουν 
εμβολιαστεί, προαναγγέλλοντας ότι 
την επόμενη εβδομάδα θα συνεδριά
σει η επιτροπή εμπειρογνωμόνων του 
υπουργείου υγείας, όπου και θα τεθεί 
το ζήτημα. Με αυστηρό πρωτόκολλο 
που θα περιλαμβάνει τακτικά rapid 
tests αναμένεται να επιστρέφουν οι 
ανεμβολίαστοι υγειονομικοί στο ΕΣΥ. 
Σχεδόν 15 μήνες μετά την έναρξη της 
εφαρμογής του μέτρου της αναστο
λής εργασίας σε όσους υγειονομικούς 
επέλεξαν να μην εμβολιαστούν έναντι 
της COVID-19, και η οποία έλαβε 
δύο παρατάσεις, με απόφαση του Γ' 
Τμήματος του Συμβουλίου της Επι
κράτειας, που έκρινε την τελευταία 
παράταση αντισυνταγματική, ανοίγει 
ο δρόμος για την επιστροφή τους, η 
οποία, όπως είπε και ο υπουργός 
Υγείας, Θάνος Πλεύρης το πρωί της 
Τρίτης, θα γίνει από την 1η Ιανουάρι
ου 2023.

Γ. Οικονόμου: «Με σχέδιο αυ
ξάνονται οι μισθοί των γιατρών 
του ΕΣΥ»

Εξάλλου, στην αύξηση αποδοχών 
των γιατρών που περιλαμβάνεται στο 
νομοσχέδιο του Υπουργείου Υγείας 
που έχει κατατεθεί στη Βουλή, ανα- 
φέρεται με ανάρτησή του στο Twitter 
ο κυβερνητικός εκπρόσωπος, Γιάννης 
Οικονόμου. "Με σχέδιο αυξάνονται 
οι μισθοί των γιατρών του ΕΣΥ. Προ- 
χωράμε σε μεσοσταθμική αύξηση 
10% στις απολαβές, επίδομα στους 
γιατρούς των Τμημάτων Επειγόντων, 
προσαύξηση επιδόματος νοσοκομει
ακής απασχόλησης στους ιατρούς 
ΜΕΘ και επίδομα σε αναισθησιολό- 
γους", επισημαίνει στην ανάρτηση 
του, ο κ. Οικονόμου.
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